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BETWEEN: : o
FEDERAL FEFUEL[C ol mIGERLA ML ATHANL

AND
ADESANY AOLUFEMI pall DEFENDAN |

JUDGMEN
The Defendant W= ‘mitially as the 1* Defersant arrpigmed Wwith e Awnjobt Cjamiu ofn 4
Counts Information daved " November, 2018
|. Conspiracy @ Odotain by False Pretence contrary 10 sections 113) and § (a) ot the
Advance Fee Frand and Other Frawi Related Orifences Al wo, 140l 24k
3 (bcaining Money by Fulse Pretence comrary 0 Gegtion 1 {1} and (1) of tne Advance
Fee Frawd and Ciher Frawd Relat

ed Ohifemces ALk, so. 14 of 2006.
§. Siealing conrary L Sectioms 178 and %8 of the Criminal Luw of Lagos State, ™o

4. Dite 3 relating paly 10 1he e fendan
n 11" December, sl and trial commencad with the

They both plesded Do guilty ©
Akinwole, as P L. Her o Jenee-in-chief 15 thnss;

qominal complainaot, Oluwzioyin
My nam 15 Ol w10 Akinwole. ] ama husiness woman. 1 have a Boutigue and a Homs
Agency at 5. Kinuplan Alle, Texas, USA- Yes, 1 kpyow the Defendants. In Movember,
2046, | was in MY shop in Dallas Texas when o friend of mine, Sherifisl Abicla Abu wh |
was on ihe phang when she walked in and T minvles after she hung up oo the phaons aryd
said A1fa Ganiu Awojobi, the o Defendant saw visiom 1o Me hat there was a spirit of death
following me and § told her thal hat viskon wasn'l mine, Sl caid 1 showld listen Lo her that
ﬁl: Deferdant can see WY well and whatever v 3525 COMES 10 PASS. | 1old Sherito that |
L ¢ want b hear any vision that L just huried my yOUNREr sISLer an VTP Cretober, 2010
3 ..-:-.Lmum would moa bury any of her children anymore. 5o e left that day in
a L2016, In the 7™ week of December, ghe came back with the, samie story and

L T




called the 2™ Defendant an the phone and said, ‘Tovin, meet my friend, tlk 1o han 1 jast
said bello and hanped v the phome. In January, 2017, she ceme back and wld me tha |
should do something aboul the visson and | said okay. Sbe said she woukll <l b 2
Diefendam 1o know what to doo | sid okay, She canse Back in March 2017 that she was
trmvelling to London to meet the 17 Defendant, When she got to Loadon, she called me that

Al the 2

Defendant called her in the morning that she ghould remember her friend

calked Tevin whe has rains 1 do something o else che would die. She was on the [!|‘.|l.'llll.'

willy (b |17 Dheliergkant and they bathi said the 2

Do lersdant woaald gl spivsstliang Thar sl

gosl NS4 RKL | said 0 chidn't have money, The 17 Defendani said ‘Toyin, we dan’t wani
anything te happen e vou. [ will pay M 1L0EA0 and you pay N34,000°. 3 days after, the 1*
DcFendani mmad Sheeriftl calkd me ihe ||1t:-.".|_- irgisienred M 1L K] e EH Diwfendanc”s
scount, | said okay, send me his sccount demils sed they sent i and | transferred ihe
I Sed 000 R0 hiss accouni. 3 dava afler Sherifar and the 1" Defendant said the 2 Defendane
would like wo pray for me an the peone, 1 said oksy. She give Alfa my phone nimber and
B calbed and he prayal and | sasd Amen. Then in March, both af them wiould be calling
me. The |” Defendant mid b was in O & Gas busandies and 2™ Defersdant woudd il me

aomng peeyers. | think they called me almgss EVEry

s l:|.:l:|-

came hack from

Lendon and case 1o my shop and =id | need W go to Migeria tomeet the 2™ Defendant for

moee granver, | said O and | went heme in 2017

amiking o happen o me and iF il is praver | should g

Nigera. Sherifit’s broghwr, Suraju cseme to the
Wiy 10 [ebu-ody, we gor there sbour £:30 P

NG you qan toome in to my house like thal, jhere y lod

ot my Jeiver aod Sherital's brother and ey both said calm divwn. 2
b bk @ shower ab ghes bick of his house, He LTS .
u!lﬂ Lk shower, He mow ki me il his honrse
Mol up v 20 minutes, & lfa, 2% Defendiss and hijs

and she ganve 010 her beckand wha Bove me the pon and

lh_r_::-.u...:nll said I'm soomy 1°m nan BUINE 1 ¢
wile sald ® is for protesiion, The 2

was smathing ahor it

sl

D fendant 1eaed i,

i.l I:l.'r-. e had been Akl .
ail n his house, 3 mgn camg,

Al . Sherilin s beg

| prepared ard |&

af’ forces folkowis

stid | should gp

April. My busband said he didge't ware

0 US Apeil 6" i

Airpert and my driver picked me ug all the

When we gos there, 2 Deferdarn suid oo,

b yold. | looked

2™ Duedendant ssid brad
Wl thime was 3 soap stsd water. | wen| thene
- Ll his wife and ¢hildeen in thir haoniss:
Wwile came oul with o pot held B4 his l-'-'ifl::

the Hack fish jn

ther, 2% Diefendang snd his
Sherifa’s brather sid that there |

"'r=.l | ot the fish. 77 v Eendan;
.Illlnul f and his children. Exaciv




it 10 the ﬂ"’ Defendant. After collecting the money, he moved us to a I'...-url'l:. huotel
very close 1o his house. The next day e and his wite came tw the kotel and cooked and he
ll.'.||l:-| me iSEuE 1% A ;-F.L-:--_a; case ankl be wauld rake me 1o ebu=lgho 1o his father whv was
miore powerful than him, We went to liebu-lgbo, his powertul man said you have business,
company, you have 1o do business, you have to pray for them, your husband, vour children
within 5 duys. [ spemt N1.4M. They were jus: collecting money from me. The 5" dav [ left
tor Ibadan and he promised he would come to our house at Tbadan for more prayer. 2 days
afier ¥ Defendant came 1o our house at [badan with his 2 children. He did the same night
vigil. He lit incense all over the house and from midnight ull abowt 2:00am. They slept in
my house and in the morning, they lefi.  In all the praver processes, | was 1alking o the 17
Defiendan ard Abiola Abu complaining that | spent so much money. After 2 hours the 2
Drefendant left my house, the |” Defendant called me that the 2™ Defendant called him 10
say he had done all the pravers and | had no problem anvmore, 1™ Defiendant now said
why am | complaining that 2™ Defendant said he only collected N100,000:00K from me. |
was upsel and | suid | had the proof of the money | spent and [ transferred all the
transactions 1o hum because be was in London then. When the 1" Defendant saw all the
transactions, he said go and areest hem and | sasd no, | used that money a5 sacrifice as long
as potling would bappen 1o me and my familyv., 5o | blocked the 2™ Defendant’s number
on my phone. [ went back to the LS on Apeil 168" | was still talking to the 1" Defendant
and Sherifat. Sherifat came 1o my shop and sasd | should not worry about the money | speiit
88 it is mothing compared to my life and my family, S0 1 let it go even though [ did believe
that it was & talse vision. 1 was still communicating with 1" Defendant who was saying he
had busimess in (il and Caas and that if [ had money | could invest and | said 1 don't have
money. Sometmes in June, 2017, the 1" Defendant and Sheritat told me tha {Munba wants
1o apen his 3% Perol Station in August at lebu-Cde, and 1* Defendant also said ves and it
wias also his mum’s birthday., The opening of the station he said was Auguist g said |
would be in Nigeria that that is the time | come home to see my grandmother and | said yes
II:”E:E'EET . m"lk"g':::f‘:“nhl came 10 Nigeria August 17, 1 went w ljebu- Odde for the
e e e s o e b
Lagos, mﬂ?"'ﬂﬁﬂ'ﬂfd\'dﬂlmln?ﬂ. ov _!Fﬂﬂgﬂmm_l Pt ettt et tp
stayed there till the 3% of A l“wﬂclmmmm - m.,.m,m]'mﬁ S
ﬂtﬁﬂdﬂmhwhgmmm%mmm::fﬁmm itk mm‘l!ttmﬁ-
Defendant came in prostrated and said =y A Al Witin. 5 manicn s
eye, ¢ ma binw, don't be angry™, Ganiu, 2™ Def
Ti;- D:Emhu already told me sbow i | beft [jebu-Ode and [ was ﬁumir_;,g
, mfgﬁmﬂ“&ﬂlﬂﬂ going W Ondo State 1o see my grandmother.
. ugust 16, 1% Defendant told me on the phose thar if |

L%




27/3/18 which she did. We commenced investigation immediztely.
= 40 ¥ : i - | .
unt of Mrs Oluwatoyin Akinwole with GTB was called for by the

ncept i r W wved from the Bank and we re-
, jon till date and the response Was recelve . Pl -
T.,..:....l-_-.-ﬂur[II aall he transfers she made both Lo the 17 and 2™ Defendants .l"|.LI_|IJu|r|.1$. We

= ll\\!r.'-t'll'rl: \* Defendant's Account with GTB. We requested for the details and we

. all the transactions by the complanant.
peccived ther. u-{E: ma}ﬁd t: j::‘i.";::;1:ﬂ:;:1 "HBJ" and FCMB and responses were
iny il []:I.-'.: .:f;':m the arrest of the Defendants who were in hiding &t H:E
received accordingly. W . od ihe |" Defendant ar Osun State Police
sime of the petition. Eventually, we arresl _ Sate and arrested him and
Command on 16/5/18, A team of police led by me wenl to Osuf S1a%: 4 confirmed. e
brought him to Lagos office. We showed him the petition; he read 13 un .-:-:ln i | L.j 5
yansactioms with Brs. Oluwatoyin Akinwole. We beought uul_ her statement dﬂd l:
gitement of socounts ot GTE where we analy zed the inflows from her 10 Iu.nl dljiul h-"-
reversed N15M out of the N29M from one Mr. Aghoola Albred ared we Ml?:.d - “|--.:4'-:
did with it. He explained that he sransferved N25M into her account and the W'”'—""ﬂ'—" J. : I']
wis traced into 2 BDC Accounts of ene Mr. Salisu Abubakar and one Mr. Ahimacs Subril.
This led 10 the invitation of these 2 BOCS 1o explain and who is the blfﬂl!ﬂ-:lnr_'-- which they

both ststed that the beneficiary was the 17 Defendan himeelf who changed hL '.'"1_-1-"-| l"1."
Forex, We traced the funds that came inte the 17 Drefendant’s account a1 f‘”’-’j from the
Complainant that he used in purchasing various vihickes, hi'='|1lﬁjldu'l'. lexus, matrix and o0
Chins car from the proceeds that came into his account, The | Il:"-'f'n‘l'l'-"“-"L MKW OpEngd up
and admitted that these funds were paid by his partner, the 2% Defendant as part of their
'iyndir.md business fram the proceeds of the Tunds collested from the -J.'-Jmp_'.iu.r_'-m. 1 |'.I|:i |L'l.:!
to @ total analysis of funds of N 12,160,500.00 thai came from the 27 Eh:lv:.rxl_'n': Lo |:'IL".|
Defendant as part of their prayer syndrome 10 defraud the Complainant, Aftec discoy -:rln.g
all these, we gave him a satement form under cautionary words in the presence of his
lawyer which he volunteersd with several other additional stavements, He was granted basil
while we were locking tor the 2™ Defendant who was still hiding. Then on 13/%18, the 2
Defendant was arrested by the 1GP lntelligence Response Tewn a1 Ogun S1ate and brought
to their Lagos office a1 [keja, GRA. The follewing day, we went with Investigation Activaty
10 arrest him and brought him 10 our office for furher ovestigation. In our office, we
showed him the petition and admited that he was oaly scared of the 1™ Delendant wha
~ threstened 10 Kill him, that was why he was hiding. All the Banks' documents were with s
© and we sat down with him and his lawyer and analyzed and discovered a total of
. 68, DX eransferred directly 1o twe 2™ Delendam's UBA Account under the pretext of
whike the balance of N3, 074,500 was wansberred by the same Complunant to his
B Account under the same pretest of praver. When we contronted lim with all these
wwhat e used all these funds for, he confessed that it was the agreement betwesn bt

B .,

written form on same
The staement of 2560




© (The 1" Defendant's Statements dated L6518, I0MS1E, 9OT/1H, G2/0818, DI081E,

C 2098, 13A0%I1E, 200918, 2109718, 23108, 121118, 1311718, 281118 and
/ w12/18 are all admitted in evidence and marked Exhibits P4 — .17 respectively while the
3% Defendant’s Stasements dated 12912018, 13/9/18 and [5/10/18 are sdmitted as Exhibits

P8 - P20 r-pprmwlﬂ.
The 2 Defendant pdmitted that he used part of the money 10 rent an apariment al Maonipar,

His evidence under cross-examination by the 17 Defenidant™s counsel is thus:-

This is my 157 vear of investigation in EFCC on various allegations of crimes, on allegation
of oil business and parficularly subsidy scandals in Migeria, [n the course of my
IAVEsTigalion On Cases relating 10 0il and Gas, where there are documents we will trace them
bt where there te o document, the investigation will be reated accordingly,

Anybody who cperstes Ol and Gas in Nigeria must be registerad accarding to NUPENG.

There was no sign of Petroleum business even from the Defendants. They don't have any
Filling Station talk less of any document an any Ol and Gas business rather i was maaey
that was being collected from the complainant i the prelexl of prayer.

During mterview, PWI said 1™ Defendant told her if she invested in the Petroleumn, she
would get double for her invesiment. 1t was hased on trust. No document was shown 1o me
by her. PW1 resides in the US, she worked as a Nurse, she has Supermarkel in the US and
has comtracts in Nigeria. M29M was paid inta the aecount of GTB of the | Defendant by
PW1'S Client, Mr. Alfred Ajayi Agboola lor buving o specific car for him. Because of the
g, of the Client which was mot in dispute, there was an internal call and he
~ confirmed it without dispute, that his Client, PW1 instructed him 10 transfer the K29M into
" his account. | can'1 remember when we called him.

il

PWI1'S Statement, This s her Statement.

rt: The witness in the box is not the maker of the Statement and since he cannot be
camined on it purssant o Section 232 of the EVIDENCE ACT, the document
4 throwgh this witness and | so hold).

‘Sutements of the 1Y Defendam and there 5 proot in the course of
e admitted the par of the proceeds he received shrough the 2* Defendant

ning up 1o NTM through the Commission. The investigation proved that
were of frasd exchanging between the Defendans. The 17 Detendant
we investigated. I bs written by him in black and whine, There was an
.l:n-l.n: N3BM from PW 1 1o the 2* Defendam and he to the 1 Defendunt
| was transferred and of N2EM transferred 1o the 2 Defendant out of whicly
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ale that same date when the accouni was drawn down W N5,043.20 and 3days
: - FL0BAT owas down to N1,043.20. Then 2 days afier, on +3/08/17 PW1 sent in

M) and on same date, it was back 1o W 1,040.70.
an ATM transfer of

08T, PWL sent in N150.000 and immediately there was
B o, anciher accou. The next dey, 3108/17, the big ones started dropping from
4 when she sent in N1M and immediately there was an (400,000 1o
U MICRO Finance Bank on same day. This said sum actually landed in the Defiendant’s
ot in Exhibit P22 ¢ dav ofter, on 017 P 1 transferred HI'E’I.EI-IJ{F and
 ancly. the convict withdrew N350,000 in 2 wanches of N150,000 and N200.000. By
. 14/9/17, the accounk was again down Lo N10L6.73 and then I days after. on 130817 PWI
«-l‘mhmﬂ M1.970,000 and the nexl day the convict wansferred N985,000 10 the
i Iﬁﬁumﬂmﬂmw Defendant’s aceaunt i Exhibit P.22.
Om 14517 when PW1 again wransferred N2,221.000 inko this account of the eonvict in this
same Exhibat P2, inmediately there was an ATM transfer of N 300,000 to the Defendant
~and the next day, in an effoet o cover their tracts, the GOnVECE transferred MN1. | 1o one

Awojobi and ancther M150000 w the Defendani. The Defendant eventually

od i his mxtra <judicial statement before the court being the wltimate recipient of the

8 transferred to Fousat Awojobi, This further suggests that the Defendant received
of these funds from PW1 through the convict by cash thus explaining some

cash withdrowals by the convicl

17 PW1 again transberred NOL000 iro this account and by 239717 the account
1o N2L,609.23 and so it happened that on same 22917, PWL again wransferred

N2, 340,000 and MN21.000. On same date, WNA00,000 was transterred o the
i dﬂdﬂ' HEIII.FI'I]{I the mext day w him on 26917 which reflects in the
o mﬂ. i Exhibit P22 On 27917 PW1 transferred N270,000 in 2 tranches
s and another N147,000, then on 29WIT he wansferred NT0.000 to the

by

M

gut that PW 1 transferred M300,000 directly to the Drefendant on this

“transiast {
EY reminance’ of M1L633.000 into the convict's secount in

L i Sare

. -Emu::hr of MI30000 by PW L and on ditte b
. i le be masde cash withdrawals of NOML DM :
. nExt day, S0V, »

17, PW1 again
“on ;T;I:_zlrrrﬂl HE.‘:E,I:ID[II and N205,000 on 9 1WIT 10 the
. Hntmhm_m rred ML OO0 19 the Defendant whi
Pendam’s accoum ' &
M




I conclude this Judgment, | must address the issue of jurisdiction r.:.iml by the

vdaln:_h fiy m}'_?i:w is of no moment by virtue of Sections 56 and 58 of the
tion of Criminal Justice Law of Lagos State, 2015,

Section 56 provides that, “Every Count has authority 1o cause 1o be brought before it any
person whao is within the jurisdiction and is charged with an offence committed within the
state, or which according to law may be dealt with as if the offence had been commined
within the jurisdiction and 1o deal with such person according 1o law™,

There is no gainsaving the fact that the Defendant was within the jurisdiction of this coun
when he was brought in for his arraignment with the convict on 117 December, 2008, More
go, the Defendam had confirmed PWI1™s testimony that he nvited ber to his mother's
birthday eelebration in August, 2017 and actually sent her N360,000 for her ticket 10 Lagos
and she amrived on 2082018 before travelling by road 10 [jebu-Ode to meet him, All the
while they had been in contact with the convict 1o whom money had been disbursed for the
alleged prayer sessions while PW1 was in the US, She had testified that in March, 2017,
bath the Defendant and the convict were calling ey almosat every other day introducing an
alleged Ol and Gas Venture to her amd prayving for her respectively. The Defendant’s
invitation to PW1 10 come to Nigersa was a follow up to what had started in the U%, She
therefore arrived consequently in Lagos upea the invitation of the Defendant with the sole
aimn of actually continuing their plunder of her wealth. No wonder therefore that when PW 1
was in the Defendant’s house and the latter called for the convict 1o apologize to her for
—#li her of so much IITh:I-ﬂl}'..ﬂ'I.E.I rJ1-: canvict asked the Defendant, *Baba, why don't
wou introduce her L&y ¥ Coler oul and Cias business?", thal she spid he already did. Therefore, the
‘offences had commenced in the LS, continued by her invitation o Nigeria via Lagos, [ am
- satisfied that this count is fully seized of Jurisdiction. '

o i5 therefore overruled and dismissed,

g has therefore clearly showi that the Defendant o1 only conspired with the
Al money by false pretence, they actvally did. The Dwefendant is also found
2 and he is aceordingly hereby convicted as charged,

ety sentenced 10 14 vears Impriscnment from tlse i i@nme
. date i
Lounts | and 2 and Baoth 1o run concurrenlly, e ﬂ!'l'ﬂ s

3 Counts of siealing, on the other

: hand, while | am satisgied
a5 been clearly esublislacd Wgains the Defendam, | fing iy ﬂ;:“I.;II.I;I“ S

stole fram P | o
any empirical evidence
R e ,:':MM: that PW1 handed over the foseign

the Defendant in the Presence of her driver as

ey,




& RTE WL . e account Totaling
He then ncknowledged another newly (raced N1.223M traced to his ac =

N2 323,000M 1o be refunded. In Exhibit P14 he admited he was dating Sherry before :J"-'
m.;..d..mdl PW1 1o him and suspected her and the convies for being responsible for the nude

. - R
pictares that went viral. In Exhibit P15 dated 13/112018, he :'dmlufd :Jil‘ﬁgf:i;i.:blill:l
wotal balance he owed PW1 and promised to pay on of gt Jun-.: -..IiJ ]1'n.~|r1u1h-r: convict's
dated 2871172018, he siated thal the total sum in his acooumt lmf 160 =.-|]IJI po and from
oyt 3t UBA is N11,076,500 and N1,084,000 and e d it he had
m'n:; . 71,443,000 and the total traced o his aocount 13 HIS e m?’ re June
FI:-'T;."I ""-'.E:alll:.'i-]'l‘ll.!"il'.l- ."|r.-:J. 1o balance N6, 119,500 which he promised to pay on UL :J.-J 10 1Ii:-i
B et i Exhd + dated 6122018, he stated that the (o1l MOREY e
2019, Finally in Exhibit P17 doe 519500, he has raised a draft of NTM

account from the convies which amounted 1o N3

leaving a balance of N3,11%,500.
- when PW 1 was bewng deceved by an

: _ ' . eourt sows that imtially, ; S

18]  har impending death by U cont i .
ﬂ?—::;f;“{;:::fm menes ll-.:: the conviet, the [}L'l.l.'I'I-J.i'_il:'. oaly ,L_ut l«tl-uhl_uf'-: -.ulh-.:;;-ﬁ,l_-:::;
4 laser. Even though s convidl had deceived the Detendant L.“|:l.1 A r., -I.-.-...- corll 4
> W1 ws onky 100,000 but when PW <hawed him otherwise, that she had 111 I’-.:uﬂ
E{ﬁ :#EI anlElﬂ:-'ﬂ. =I-; Diefendant confrored the convict with this ';'““"' they rﬂ“,‘:":J
pact ard so began the clique chare furher proceeds [rom her. 11 was atler |I-.|.:n the o ‘..u :
gas imveslment scam was inroduced 1o her leading 1o huge sums -.-I"_m-ne}. t'-:n:i ~;- phoned
from her. It confirma PWL's restimonies 1hat when the Deputy l-’_“-m.'-:.-m.-r l.:l:.'lj'l.l'_l:f- "_~.1;11-.: fl.ETII.
w20h into e Defendant’s account on P |'s insiruction, the wlea of the Qll and Gias
wveriare cropped up. Although the Dhefendant showed how he r-:h‘,'un:b.elj .‘.“-.Zii:-.!_ bk ..:I;--.-_-.l_j.
denying PW1's claim of how hie made her conven same ol foreign curnencies :I"_ILI
peceiving it in cash without acknowledging recepd of samve. He thus ensured that PW1
would not be ahle 1o prove this wery bigh velume of the raudulent ransaction,

In the same vein, the balance of MN4M PW I said wos never refunded while the Delendant
clalmed same was sent 1o her via her nominaed B opersors withow preof,

It doex not need any furber siretch of the imagmation to concliede that both the Defendant
and the comveet st out for bush bunting and found P'WY in their vrag

The Supreme Court in DABOH Vs, STATE 1977 5 8C. 122, on Conspiracy, leld thus, "t
may be smied tha where persoms are charged with criminal conspiracy, it is usualls
required that the conspirucy as Inid in the charge is proved; and that the person chargedd b
alsa proved b0 have been engaged in it. On the other hand, as it is o alwavs easy 1o ——
the actual agreement, cours usually consider it sufficient if it be essablished by evidence the

3 & fram which the coun would consider it safe and reasonoble o infer or

WHES,



gs5  box otherwise the W 1's evidence srands

awerted, He cited a nost of authorities which are comtained in the suid Reply and
and acquit the Defendant on

o the court to dismiss this atter for wank of jurisdiction
oumd that the Prosecution has fal proved the commission of the offences charged.

' iexue whether the Prosecution s proved 115 case beyond reasanable i3 @ question af

a0l

painst the Defendant and the former 2
at plea of guilty. Although the convict

ic1 on pecount of his gupseque .
rosecution of proving same against the

weferidan i B CONY
vieaded gty 1o this Count, it does nol ahsolve the P

[herefon Taving been jointly charged. e Count survives against the Defendant, The ples
i_:' Fl' oy e corvict is an admission of this conspiracy with the Defendant, although
= hignsell alore. Exhibit P2 is e convict's UBA Statement of Account from
wilh an opening palance af M0, 04599 and on =ame g1mulLT,

w0 00 [eaving & halance of W1.945.99, Later i the day. one
te a credil of i, 945, 94,

ehala Shenfat Abiota trunsferned RE000 1o him bringing It
art from pne Clamipesi Dauda wha pransfersed M 100,000 to the aceaunt, the other were
s ¢ 30, W20.000, NI, 50D 2 50 o in this patier. '

2017, Sherifat tansferred NUSUI o this account again and after series of
aw of 2,000, N1,000, by | 30401 7t belarcg was w1, 18999, Then PW1 for the
e im 70,00 and within 3 days of ATM withdrawals af N 10,000, N35.000 ard
0, pﬂlﬁ-mudmm again 1o M1025.99 by RO LT before PW 1 sent in again
) m on same dae, half of it, ie M 15.000 was transferred Lo the
it in Exhibit P22, By the next doy after series of ATM withdrawsls of

N5 000 and s0 on, the scount was again down 1o M 1,0059.949,

rer. on 2104117, W1 sent in anciber N300 again and imme
= ) s 3
1 wia drawn down b M1, 799,99, ] i

cas canyict E his eventual plen comoborating the evidence of PWI1
i ﬂmﬁhvﬁmmwul:ud them conspired with them o lure PW1 inle
i E r.:lmu in order o suck her ol ber money. The pictare
ek n unﬂuir :.:-ﬁli-d.ﬂpﬁ.nib mun i &n urgenl seed of o prey
._ lﬂ'ﬂ-l"ll"llh by whatever means with [|:H.‘ help of the

trarsfers bt 1his account in-hetween umil ROBLT when i

7

d wihen '
PW L g sent i N92,000, Then began another serics of



2 o to him in onder 10 qrcumyes the
i d that the WIUN] was sel N
agoonmt o PW L. l*i:ﬁliich ks grossly an illegal oct. He urged the ':I;“.T.Ih::l, sl
of F"Hr{ﬂflm lhest serve A% hoarsy avidence and wondered wind ;
Peritia :

Qe - i tiwe of the
k. i C | on Conspiracy, he submitted that Ih::r'-‘ I5 11'31.*"1“35:":35‘::“" M
i hercin uum-.lr.imd with former 17 “:-"'*"Ld""""; kS 4 by PW3 and
- mrmﬁfmlniz:hu Proscction. That the shanng l'-":‘lul""P:.:j:L*l':}Im 5.|;I-= 1

"1 | ] id S50-3% whils ; A5
i F'_‘||'|'.1 ulf':zmdfirall:-:;nmmunm to hearsey -rz_-.-i-:h:n-:-:l. That l\:
—— - “Jm';h' I:'-LI 1h-.': courl :-lf e eviderce of such 5 .th-: bormer EI
omly person. whe ':Wh:.] mwm:?:»d i pive evidenee before the court. He rl.'.||-=r3[¢l-'l t.rl-a-l-l I'-
ﬂt‘ﬁﬂl'h“ihdMI‘-"m i "'-'-"":; l:IT'I:-!;'I‘:'F I-n':; :w- the 7 Defendant wher wits FYUILE "1. '-_f'“'"- 'lrr-"
U:hmm B ' 'I'l:.ll .'I'-:'I-rl;lhzull'.'lll'.l'_-.-ii-.lll is thal there is no evidence that any .h":"-. “lh
B o ém-.'m willy the fommer 15 Deferdant 1o defraud PWI -II":
Mhliw;ﬂuh:fﬂmiuﬂ has failed o prove this case beyond reasonable doolnt an
i

- red in fav th
thiah lapses in the Gase of the Proseculien in @ crimingl case must be resolved in favour of the

. -
Aumnﬁm—um cited and relied upan by Counsel are n e bady of the Address.

The Brosecution's Final Address = duied 1% July, 2020 and %, 0. Daii, raised one ss-?u:: fior

determinalon thus. “Whether from the evidence adduced in this case, the Prosecution bas
I 1

proved its cpse agains: the Defendant beyoad reasanable doubt

Hic submitted that it may pot be easy s prove by direct evidence, bout that 1L can be deduced

or inferred fram the various overl agts af lhe co-conspiratars in eoder to show the medting

of the mimd or the apparent criminal purpose L conmon I.'u:m'-:e.n therm. He contended "j""'“
PW 1 gave direct evidence on how the 1¥ Dreferdam and the 2™ Lh.?f':rl.dml (oW convict)
conspired to defmud her the sam ol %33, A1T,000 (Thiny Three Million, Six Humdred and
Bevenieen Thowsand Maira) and Twenty Mine Milllon Maira onlyk He submitled thal

PW gave evidence of how the Defendant lured ber o invess inoa purponed oil and gas

. busminess wish 8 promise that she would make L50% profit within 3 months which tarmed o
1o be false. And how he and one Sherilst even invited her 1o 1he purported opening of his 3%
sation. Adse how that one chiel Agbeola in Onde State wanted her 1o purchase a

_ icle fior him in the Unibed States which price was 383,000, equivalem of N30M. He
- mefered to PWI's evidence that shve banded over the dollars, euro and pounds equivalent of
i MI3M 10 the Delendant and that he 100k ey 1w the fermer 2™ Defendan s house where

- deceived her thm lhl!l}' WEre Eoing 1o pray over the money. He submitied thar the
: of the evidence of FWI an bow the Defendant persunded her to send money

T e SRR s L S



7# October, 2019, pleaded gty to
ded Information upon the Plea
g with the Prosecution. He
cfeqture of his [Iroperty

dant the Re Arraigament of =
tht were alleged against him in this 17 AmED
Rt -Im:nmﬂ-uhltﬂl 30092019 e and his counsel execul

. victed and genienced 1o B0 years jail 1 with a fo

was hus cod _
delﬂ'"lﬂﬂ-m the Plea Bargain Agreement. :
# Defendant nereafter referred 12 qs the Defendani-

eOTEES nedical

Ao, Mpeokud o 5 U
pred as Ex lilkits

Htumpﬁ:-fhiﬂﬁ-: Heospitl |
o the Booklel are admi

dnted W04 LT, W1 °s letter

>

:
.
£

Centre in Manchesier
D03 rmﬂi"'dﬂ.
The Wmum:ﬁhﬂ:ﬁdﬂme unider cross-cxaminalion by the Prosecutor thus!
i e former 2 Defendant and |

W1 before she came 10 py hauss with

o, The ersvwhile 574 [efendant was working

| have proads o importatien of e electrunics 1 sold 1@ the

| have besn 10 arison sinee |ast year 1 don'l have them 1t
while 2™ Defendant and myselfl did not have meelings with the
* efendant cANM deny buying things
% Tefendant received money from
[t was monies he 0ok from
and 1 won't know if be
on PW1's instruction.

Court T, The ers
|mvestigating TEam of this case, The erstwhile I
from me. Hn.ldnnmnrﬂﬂm apyytime the farmer 2

nat aware of that.

PW1, he would ensfer ball 10 me- I'm
| don’t know his WTITINE

PW1. He did not sy 50 i Ty pRESEOCE.
wroie i is his stsemnent. o5 1 irunsfemed MAM 10 Rureau de change

| wasn't the one that released nude pht:lmmrha of both PW1 and mwself. It owas her friend
1. 1 can't be swpid to show my nakedness Lo

7, was Mrs. Ekundayo Chpumsaniu. Her evidence 10 chiel 1s thus:
ve '[' mi@mﬂjem-f_ﬂu. 1 mm & Lectrer g1 Ogun Sude College of
T-..m pillh:me is Enul,ln'h Lun:!_-.iug,d:. Yes, | know the Defendant, He is
T imim know 1he complainant as introduced by my brother as his lover. He
T Family- Immﬂ biirn w=¢huppm o be friends. The firs time | met
_.-:“ hﬂhﬂtmﬂmﬁm o mie nd = I:"UIJ'EI' siblines as his lover amd his Wiotman.
. '-"' N ' :rrﬁ tegether, series ol plctures aken intimately., Mostof
£ therre ; alse had a glance at his phone and 1 sopw the pictures

1

a




P

my house in Abeokuta and re-arrested me again with my
10 nstruction. When 1 got 10 their office they brought out
Fﬁﬂm‘n.ltuldql'rnnmy wifie is not involved- We were brought hefore the Depuly COoP,
‘bakayare who after hearing us said since this case is already before EFCC, why bring IRT
n agan? The DCP said they were not pware otherwise they would not have perfected the
arrest. e seid | should go and write my staternent and 1 refused unless 1 se¢ EFCC Otficers
and he asked his boys L0 give me my phone 1o call my lawyer and the 1.0 in EFCC which 1

didk. That mght another Team from the 1.G. in Abuja came with a camerd and took my
. 1 said maybe | had taken @

uanement, They asked why the nude pretures on the inerne
ove charm or wihy wohd 1 allow o woman te snop me nuked like this? This Abujz Team
ined and my wife to0 because i+ was already late in the night.
; anis them to handle the cuse, that 1 should
copsent to 1t and | refused because as o that time § had already paid up 0 3.2 1o EFCC.
They now agreed that EFCC would take up e cast and [ put it in wrillng and already
EFCC had q:-pmﬂ! My self, 7™ Defendant ard my wife were drven down Lo EFCC Lh.u-:
day. The officer said my wilie should go immediately tha O
l el :'E-u ; v that she should put it i writing that
"':'H_ a 30pm and went back 1o rd
.- "y a e o i mml;r .]_ﬂ-; tﬂf ‘thuku:n._'l_'hm was the 3
Ba. ['“mmm‘““‘"ﬁ’ i _ i erm of Bail conditions on 3 paper
ﬂ.ﬂi R shorwm fimes Lof my I'.‘:EI.I. | met up with Lhe condition the a4
2 16 Officer and | was released whike 2
i while the 7 Defendant was left in thei
ﬂlld!" .iwﬂldtﬂﬂﬂ-ﬂtlnﬁmgnmﬁ1mj].-.E'“.Hgmidm _ &3k In LOEr
incliding Toyin. 7% [hefendant narrated the purpose of the man e e LT
Aor #ﬂ purpese, 10 buy cows, stuff, The 2 Defendam 5;}.; ?:':ﬂ i
[ —l for cars and electronics | brought from UK, and cl id the moaey traced to my
. .Iﬂﬂ“ﬂ'zl‘ ] “hi m-: |.1L'||1|15.I|Il'|il'il."TI?||5. including 2
: 10 know tha since the money b . why are you siill holding me? He said
y ks been traced 10 my I
me the authority 1o recover thase things as I-.I:lll m:ala i'-'?ﬁl:-um;. : e back and
# 1o involve HF‘IE'ID: al I.-lr-l.-"I-'-Dd.I:' b E 5 3_ L LISy LS retumed back,
1 Ighebn Police 1o report at ljebu-Ode The pall i e el the jrics
B . Wian | involved the 1lgiis sald since EFCC is already on
1 scld to bim for 811508, and the vigilante, | recovered a Ford S
B sove 1 ma - il & plasma TV which | sold o hi b
made, he was rumored o him for G, 000
| went 1o EFCC 1w sign and pa 10 say he would show me but | didn'y
areat myvaell abrosd. Because fp ¥ money bil by bat as | always did so 1 ¢ \
Rond, | was allo reaus of another privilege | reced G
A wd R drive to their main offi received from EFCC an 13
Ll would be well, On 6712/1 5 i office, not car pask. That mad :
| , m when | wem 10 pay »]1.2 5 Mide me o
hback Lo their ﬁﬂl'ﬂm as autflaw from my -ﬁ-..-_qr“.;-. : ."M dratt in FW1 s nane
- ice, and | was handed the char ¢|r'|1h“1i-||b{'|: i _hu.d been blocked
g= sheel. | fainted: because they

|

| e 7 Defendani now visited
' Lagos IRT on Toyin's |

f




| ' the C e, We had a round table how they can
mmhwlmﬁ ﬂ% who Toyin called in the cq:nmmm_ding. officer’s office on
- msl:: has arrived Nigera and “how will | see you gir?™ The phone was on
phone, that

pmmander’'s aftic

wing week, The
7™ Defentdant <aid he was ut Horin and would come bﬂ.'i'.:l thfi;:::]: Tﬁ“ it
Ft-. - med with us to send money into his account to track i  Then the
“#ﬂd : " had o money 16 Fu! into s accou
7 wiarch, 2018. Then Toyin said ERVEIIE <ount. | transfeered N100,000 into her GTB
soldiers sai | should send money 10 YIS 868 Lt oney to pay her hotel
m which ehe m‘ﬁ'ﬂtﬂ-ﬁ':d: ol Hh': Ea!d g.l:::.:a u'ltfl-lll_::r EI'I'I:I th-'::l" th[E!'u'l'.liJrr the case
L 1':11&:;: ??Tilzh l::-ll:'EJlfkr-'l'l'il. another Team of Police from
and did not ask me Lo Come E-Eﬂ'r:uﬁ  men came and showed me @ seaprch warrant 1.1'1'.:L. there
s Bolice coounan’, = 18t 4 .+ My wifie, mother-in-law and children
Q. i].'l.-l;:"#::ﬂ mEm'm'ﬁmh p h"m:-;i Then, | "WLIE arrested to Akure where
| e locked up sind nothing 1_|'|-|;|;'1|11I_E|E'l1l'|.£ e s da I to see their monitoring efticer.
by detained me being late in the night pending the next diy Lo = T i
g' Inside their cell, | had & crisis, | had cramps on my 1 legs. They now fook me 10 P
elinic in Akure. | was admitted there the following day, the E-::-Ii::E medical officer ﬂﬂfﬂ'fj.e'i
10 me with & Nurse and they said they don’t have spine equipment there and [ was moved
" with police 1o the General Hospital in Akure. [ was there for 2 nights before the Doctor
*  came 1o me and she said since the spine had affected my left leg | had to be referred 10
UCH, [badan. The Officer in Charge monitoring police officer visited me a1 the General
 Hospital, Akure; one 5. [fe was detailed to always be with me there. The O/C monitoring
. officer came with Toyin at the General Hospital in Akure and | said why bring Toyin to me,
' ‘she poured acid on me while [ am sleeping and she explained that Toyin needed 10
i that I was in hospital and 1 accepted her apology. A referral w UCH was handed
s¢ officer. The crime officer said the COP Gbenga Adeyanju wanted o see both
| can be allowed 1o g0 for my treatment at UCH. | was moved back 1o their
the COP where | met Tovin again. | asked the ofticer why bring me to Ondo
h rything happened in ljebu-Cide, He said the man thial owns the W29M lives
o state and | now said okay., We were before the COP and Toyin narrated her story
ine. The COF said the NIYM has been paid buck and she scknowledged it and
them to release me immediziely on Bail with my car, phones and other
d from me. | left for Abeokuta that duy on Bail and COP instructed his
Inokowt for the 2 Defendan. | was asked by COP 10 come back in 2
I did and 1 teld the 1PO that my health was affecting me, why can’t they
4 court 1o go and lree myself there? The OC, monitoring oflcer said they
en which 1o charge me 1w Court until they see the 2™ Defendant :-ii.nc-l:-l
that connected me and Toyin, | went with a letter 10 autherize me 10
mient abeond. The leter was addressed to the COP through the OV

e,




ndant several Times 10 AITesd him bul my
im. 1 did not personally go 10 ljehu-Chie,
before the Court.

- -y
§ or texi messages proposing that the =
hance her business.

1 dor'y koo if the [pvestigation Report i

lwﬂluﬂnﬂ.ﬂmmmymnpmm sM

mdﬂﬂh:u-hﬁgualadymumen

There was 10 re-pumrinarkon and this closed the case of the Prosecution.

DEFENCE OF 17 DEFENDANT |
1" Defendan was sworr of Lhe Holy Bible in English language and stated thus:- )
I Boha Event Centre, [kogha Town,

lufemi Paal, | live 21 1, ;
: ‘m-t i;mnﬂhmm' ws and other goods. Yes, | know PWI very W::L :‘-;hfr'-l‘
" very imsimatz, | know ber through her sister that lives in Dallas 1o America, . h]::klﬁ 2
" b with whom 1 am very intimate. In April 2017 [ invited Sheri down 10 MW“‘T s i
% %o come and pay me & visit, She came and spent one week in my house. The e
e visit 40 my house, PW1 called her and Sheri introduced me to Toyin SErcugt e
telephone line that | should help Teyin to find 2 man like myself. 1 now sent a picilre }':'
Teyin of my friend Suji if she would like him. Immediately she sow the picture, Loyin
. declined that my friend. She suid she canncl date 3 man who flies in SO0y fight
 because in that picture, my friend was flying economy. We decided 1o be mlking for me to
 set g man like me who doesn't sit in economy flight. We staned chating on WhatsApp and
1 8o Sherl that introduced us. A week after Sheri left my house in UL k.,
Toyin had time 10 go into real intimacy and 1 said w her | only st myvself
o getting her & man, That [ will ke care of her. In July, 2017, 1 left LK w
mother's barthday. Becouse Tovin had apresd to come. 1 told Shen the
o bomger hold because | don’t want the 2 of them to meet. Tovin gave me a
ticket to come down and | ogreed with her. She asked if Sher came,
uld handle it, | told her Sheri would not come,  August 2™, Tovin arrived in
mel me very sericusly ill because of the spine problem | had., Despite that |
60,000 10 tver sccount for her ticker. On the 2™ day ie. 3™ August, she said
Delfendant, that early 2017, she came 1o the 2™ Defendant’s house and

she wanls to give certain things 10 the 2™ Defendant and asked if she
house at frebu-Ode. | said why not, and she picked up her phone amd

b0 my bouse. While she was describing my address 1o the 2"
! and, 50 1 wok the phore from her and deseribed my address 10

2

o That 2% August, 2017 was the first time | met her in my life |



March, 2015, & Petition wis received (dated 2046/15)
uwatoyin the neminal complainant
guise of

know the 2 Defendants. In
 rom Olonimoye &Co Chambers on behalf of one Ms. O
© alleging that the 2 Defendants defrauded the nominal complainant of N71M in the
© Doing oil & Gas Business. The complainunt was invited and she reported and she was

: adopting her Petition. Letiers of

imerviewed and she made a veluntary ststemenl
to some banks, GTB, FCMB, UBA and some relevant agencies.

wwmﬁﬂd and analyzed. Then the 1® Defendant was arrested in May, 2015
and brought 1o our office 11 Lagos here and was shown the petition against him and he was
asked 1o state his own side of the story. He admited collecting some monies from the
complainant bul ot up 10 w718 bt that he promised to cefund her back all the monies
traced 10 his Accourt, He wos cautroned in English language when he volunieared to put
his statemment into writing which he did. He was then released on Bail.

He abandoned his house which we wenl

s, |

The 2™ Defendan was on the run &s at that Time.
1o seversl times, We had 10 request the ssistanee of the 1G and RRST in tracking him and

T was arrested in Sepreenber, Z0LE and brought to cur effice and shown the Petition against
the 2 of them and he was : rapviewed and he woo admitied obiaining some Money but not up
the NTIMillion alleged by the complainant, He reduced i inte writing and he was
cautioned in English Language, the cautionary words read 1o him and he understood it and
he made his statement in his own handwriting. He equally promised to refund the

i ‘complainant ber money if given the chance.
s  The 2 Defendants made their statements either in the presence of their lawyers or their

sostion revealed that the 2 Defendants wiere not in any business of Onl and Gas as
denied owning ary Petrol Station o having any dealing in Ol and Gas business
complainant was jusl deceived and they just shared the money between the 2 of

the statements of Accounts of the panies, the nominal complatnari and
These are the said stwtements of the Accounts,

3 documents on the statements of the Accownts of the 1* Defendant dated
PW I dated July, 06 2008 both addressed o the EFCC are acdmirted as

3 respectively).

of the Aceount of the 1* Defendunt in Exhibit P.22, our analysis shows
 theere was & traneler of NSOOO00 fram the 2% Defendont’s Aceoum o the
the mominal complainant wransferred  money a0 the 2
, Immediately be will ransfer 1o the 1 Defendant his own share of the

or 50-50%. %o on that dme of 314817 what be wansfened

ey




i 1 ' ino wehicles for him,
“ Defendent <aid he transferred 18 19 him for the purpose of buying ve |
el aining N4M the 17 Defendant <aid he transferred

- seds of crime. The rem
my i1 is all the Pr< 4 that it was for the \* Defendant’s purchase ol

they confirme _
s e W conducted imv estiganan and there was no

mmT:p;iTwﬂﬁ:T of any forex 0 PWi I:r:-'- sither of the Defendants. Salisu Abubakar and
abmaudu Jabril came and made heir Statements with v colleagues
ed the Dollar equivalent b2 ™

They said the prerson
Defendant. :
They admitted o the fact when we invited them and volumeered their Statements 1o our
m':. t.l.u':- I.
al Airport and who

We invited PWL'S driver who went akemg with her from the |piternation
with her dropped the money with the 1* Defendant and handed over in cash. He came and
2 hags and handed it over 1o the 1*

confirmed now FWL changed the money inld dollars in

Defendant in nis sitting Toom because he told her that in Ol business, Maira is noa tenable,
She couldn't recall where she changed the moncy oT the Airport begause she flew in on thit
dane. We confirmed [rom an eye wamiess. | have no idea of the exact dollars ol Pounds or

Euro she changed or she had.
Yes, the 1" Defendant’s Slatems
weas arrested by Orsun Police Form
We don’L invesligate MoT=y riteals =t EFCC.

PWI mm:mnpanmd by the 1 Defendant to the 2* Defendant's house at ljebu Ode when
she came on their invittion the first ime when they give her some fruils and initiated ner
1o their synadsome.

Exhilin Fl islau allegation whereas investigation was able 1o trade %33,617,.000 10 the
Defendams, It is part of the maoney contained in the charge sheet. It is conspirscy.

pis ‘were madle on different dwtes, He wis on the rui and
stion, He was on admministrative Bail thereafter.

iﬂ-tﬂl‘l‘:ﬂt PW1 hﬁgglmzl ihe 1% Deferdant te allow her pay the money into his Accoum
ot aware of any marital relationship between FWI amd 1" Defendant. .

Defendan staed the !lI:I-E-'I.‘:I formula with the 17 Defendant in his Staem<ns | here
% Mlr onal Passpon I'ETI'Il-'fH'I o the inflows from the 2% Defendant to the i
] . Abdul Rasag Alivu s the Officer i Charge of the Team.

ator and a thorough Forensic Investigati .
gation revealed how proceeds of a non-
was diveried for the Defendanis’ personal use. That's why we are hen.*l.-mn

d
by the 2* Defendant’s counsel, he stated further thus:- —

15



Hu,lmnuﬁwadhallﬂ:emymsminus.

/ There was 1o re-examination.
P2 Robinson Imafidon affirmed in English language and testified thus:-

Robinson 1 ' ' Headguarter
i i [mafiden. 1 work with UBA Ple. My address 15 at the Headguar
mmﬂﬁh House. | am the head of Regulatory Lisison Compliance. 1 liaise with
: mﬂwmuw Enforcement Agencies. :

1 doa't know the Defendants perscnally. _

~ Om 2603714 and 140618, we received a lener from EFCC on _u:h:-mnmts relating 1o the

© subject Accounts. | went into the system of the deta base ard prifited 1ht statement of th.'
" aecounts, We prinied it with our HP Printer in perfect working conditions. [ compared i
:  with what we have in the database as same and sorrect, | certified them as true copies with
. the Customers Transaction details. | signed them and seal back 1o EFCC. These are the

. Leters and documents of the Accoumts.
 (UBA's letiers 10 the EFCC dated March 29, 2018 with its astachment and June 25, 2018
© were admitted a5 Exhibits P2 and P3 respectively).

the statement of the 2* Defendunt in Exhibit P2, on 12:0917 there was an inflow of
TOM by Akinwole Oiluwnbavin Justine. O 31/08/17, there was an inflow of M1M from
wwoman, 140917 there was an inflow of N2.221M by same woman, On T1/107 T
an inflow of N1.... On 371007 inflow of N3M by same woman. On 21117,
an inflow of M3.68 by the sune woman, Un 13/11/17 there was an inflow of
same person, on 1471117 N65Z, 000 and several other transactions by her

under Cross-Examination by the 2™ Defendant’s Counsel is:-

the Bank for more than 15 vears, [ don’t need o know the person who
imo the Customsers' accounts. | don't even know this Customer. The
erd 19 not stated in the transaclions.

Obanna swors on the Holy Bitle in English, He testitied thus:-

ector Hycinth Obinna. 1 work al EFUU Lagos on secomdment ot L3A,
Lagos attached to Economic Governance Team *A° Lagos ofliee as |
_'mﬁnul head 15 SDS  Abdulwhi Aliu, mysell, and other wnder |

11



k 1o me. Yes, he iold me to convert the money b
| did so. | changed the momney soime in London
London | changed 38,000 and they gave me -

1”[1|.-|‘-mhn'lm:ﬁf:rreﬂ all the money bt
rramsferred back into foreign cumency ard
and @1 the Lages Alrport Bureau de Change- In

£5,000, _
At the pirport in Lagos, 1 changed €10,000 $20,000 and £5,000 and 1 transferred the money
af the Bureau de Change person

ﬂmwﬂmﬁﬂtmﬂmﬂud#[fhﬂngcumum. The nnsme
j  evidence of wransfer from my Guarani=s Trust Bank Account to the

The account i before the Court. 11 is my personal Aceount, Oluwatoyin Justing Akinwole. |

gt kervow Thie numiper off head.

1 arn oot & car dealer buk 1 do help my family to get cars and send 1o Migeria for them.

1 handsd awer 520,000, €20,000 £20.000 cash to the 17 Defendant | handed it over 1o him
with my driver. | handed v aver 10 him mysell. Yes, he sckmowledged the receipl. There
was nothing like receipt based an the trust; 1 did oot take piclures in the process.

1 instructed my lawyer 1o write the Petition in Exhibit P1 to EFCC. Yes, | said | gave

M71M to the Defendants.

Yes, | have read the charge shest. Yes, | said | wansfermed W32M into the Account of the 2™
Defendant. Yes, it is insluded i the N7IM stated in the charge sheel.

© Yes, Lnow 17 Defendant’s Address 18, Tijani Strect, Cumarin Abeokula. 2 Defendant’s
' house | ksow at [jebu-Cide Mopa. 1 Jon't know the Address

Jjcbu-Ode that | gave the | Defendant the moacy.

met the 2™ Defendant before in Lagos on his isswe. We met ai keja. Yes, it is
atement | made at EFCC. 105 o lot and 1 don't knew what Lo remember.
ber if 1 did another trunsfer 1o U 1 Defendant from my sccount

£ ' Defendant invited x Lo his mother's 80" birthday in ljebu-Ode, 1 speni
. 1 did not lur-; immedintely after the Pary because the family said it was late
Lo Laggos is not good, so | slept over with my driver.

e 2 day immediately | woke up.

15 messages and | cautioned him severnlly and he would say that is '



girl in white attire and | asked 1" Defendant what is all this abow™
kpow than if anybody wants 1o do business, he needs this type of
and one young lady said they are nol there to harm but to help
me thay the 2 Defendwms are good people. 17
at when he wanted 10 do his owi business il was

Supomi Balogun of FOMB that introduced the and Defendant and the women 19 b Thes

asked me 1o step oul into the living room and | did. Alfa’s wile was there and his childeen. |
qsked the 2% Defendant’s wife, ‘who are those people?’ She said they are the people
praying for her husband. Where 1 sat, 1 was hearing them singing. Later they asked me 10
come back inside the room. 1 werl hack to the room. One of the old women pointed to @
comer of the house to a pol and asked me 1o open the pot but ] said no. She now told the
3™ Defendart 10 tell me they arc not hers 1o play with me. 1 looked the face of the I’
Defendant and | said Otunba, what is all this? He sald they don'l sy amything herg but they
just want Lo shaw me someetiing. 1 said what! 1 Pefendant now said he would open i1, he
apened it. It was covered with white cloth and filted with mint dollars.

wivmen and one young
He said Toyin you don’t
prayer. The 2 old wamen
people wha do business and guaraniced
[efendant said ‘Toyin can’t harm you', th

The old women said | should take $300. [t was ali in 3100 cach. I said I'm not interested
ard she now said: 1 Defcndant should take the $300 1o a Bureau de Change it ljcbu-Lhde fo
change it and he wen amd changed it. | said [ am not interested in such a business and
wepuld not touch that money. Un he wiy back we bought [ruits, When we got there, 2
Defiendant’s wife took the fruits to the women and we all ate and drank water, Myself and
1 Defendant kit 2™ Defindant’s bouse and 1 told 1" Defendant that | was going back and |
would expect the refund of the investmiens. October | didn't sece any meoney in my aecouril |
called fhe I Defendant and he said the money was not enough and | need to send some
maney and 1| said 1 had no money and he =id they wild not refund the money from the
B 1 sxid Ok, 1 would run around and he said [ shoubd seod it 1o the 2% Defendant’s
sumn and | asked why? He said | should kvow ey are into the O & Gas business
together. 1 said 1 don™t want 1o do business with the 2™ Deferdant and be said no, no
problem. | should send it 1o his account. 1" Defendant sent me 27 Defendant’™s accour
details and | staried sending money inio his accounk b up 1w N30 - N3ZM. November, |
 didn'n see any mopey. | stansd calling him and he sturted giving me excuses Upon eXcuies,
* Laster 1" Defendant called me and said there was, a problecm thean they didn’t supply him
- and he sxid | should send M1EM. said 1 want my money back and he said T had to

Il March or Apeil 2018 thal they are nuol going W refund any money. I s2id my uncle '
sacky msking for his car and he should just send the money for his car. He said |

'k worry, I 1 can't come up with M1LA, ] siyould wail | mentiored my [nends m
B Asekun Agartha and Segun wie bormrowed n WE.SM, 2 other freends barrowed
3 810,000 ared my doctor borrewed me $5,000. 1 called | * Defendant that [*ve raised
oy tht | would transfer the money Lo his acoount, ke said oo that | have w bring it

eps™




ﬂu][hwr-'. ghe seat ™1 50,000 10 conyiel.
O G917, sne sent N4 17.000 1w e convisd

This is the patiern thil mns throughout these ransaclions,

1% &Vl in I

The Defenda i ' ] his evidence in Cour ared 10
ved knowing PW1 both osally 1 R .
mﬂizﬁ:'m'l :'L:i:i:nﬁ:::l in Eshibits Pd-F17 and obluning some fuprds from her. He

. | A1E that in Apeil, 2017 she was
dmitted. pasticularly in Exbibit P4 dared 16902 2018 ha L“,:.C,'m_g et ettt

- o ik the alim il conn A
juced 10 him by one Alhaje Shen Abu wit . _ . frmed PW1's
miade Ftl.-:r:: whi-:ﬁ}hu atated led 1o their relationship 1-Jg.-.1|:~:_:r- J_']'r‘ ;‘:’I‘i_; got talking
dence that Sheri was with ham in the UK when PWL ealled :I,':It:ﬂ -:un:-r.-inun:l her 1o
eV _ te th the paint a1 whic .

: idence however is that ha was 4 - 1 the
FW1's fl.n‘lhﬁml:m - omvict whyen it Defendari pretenced 1w b helping I.T;::H:::p'l for
!:nm fd_'“ﬂm'de"':'m dew convict sabd he saw trailing ¢ven -J.he: he meJJi;I: PW1 with the

s Aearn And so Began schemle &
ness who sold her friend 1o suckers

conmivance of Sneri, so-called Priend.

' W1 met physically for the first time when she joined h-““.
mm{mﬁnﬁ:ﬁﬂ;ﬁd& |:=I-r.-l_'u~.1:i-.a1| at Ljebu Ode In July, 2007 and thereafter she
=Wy kure. Omido State and laer wld him bow shie wanted to help the Deputy
:r]lm'ﬂ:rh:ignd{:&mr Ajayi Akfred Agbooia e ransfer B200% using um];uu;a.:;un.l-umgt_

e restricthons bo 1w UL K or the USA and that she already
mim;;;'::;n N100M by depositing it inkar VAEFHOUS .'.|.-.‘.-:-I.‘-'I.II.'I'I:ELiI'I -|h-|: L.E.,ﬂ:._
That upon her return to the LS4, ghve semil the Dieputy 'fr:l'n'q:r!'u:rl [ ,5.31;..;,:._“ s Acoount's
dewils and he, the Defendan sared receiving alens of funds up 1o N29M from M.

Allred Ajaya busg he laer intormed PWL “I.i:l.[..rll: wauld not be able 1o buy pounds
stecling and dollars with the maney bocause of Secticn B puragraph 17 of the Custams
Declaration Form and PW1 therealter forwarded ber acecunt to him and he r'-'."f"-"i.lj'd-l:"ll-
M25M 1o her. Then, he stated this, =...1 was isk (sic} 10 ransler e remaning WM in the
warlous aeoousts sent 1o me by Toyin, The two various account {sic) that | sransfer the 4
million on Tayis's request ane Jubril Amudu and Salisu Abubakar. .. .

The Deferdant further stated in Exhibit P7 of 2082018 that e hod paid N3.2M w0 PW]
by a draft of GTB and promised 10 pay the balance of N4SM raced inte his accoum from
Mr. Ganiyu Absodun within 3 months. In Exhibit PE of 382008, he promised w pay the
e of MLGM 1o PW L. In Exhilsiv 19 of 12502008, be promised o pay the W13M thot

|-- " s 10 e account through Fousnl Awajobi in addition to any morey traced into his
oot through Gani Abicdun, 1n Exhilin P12 dsted 2009/ 15 stated that he had by a draft
inded N5IM 10 PW1 oan of the M6.3M traced to his account throwgh the conviet,
Cianiyu Awoljebi and promised 1o pay the balance of N1. LM before March, 2019,

s «




act by illegal means”, See also the case of DAVID OMOTOLA & OHRS VS, THE
2009 T NWLR PT. 1139, 148 per ADUMEIN JCA (Pp 31-32, paras, F-C.

_ AY ADOGA VS, THE STATE 2014, LPFELR-12944, the Court of Appeal on
issue a8 10 whether the offence of conspiracy is proved by inference to be deduced from

cerimn crimminal acts of the conspinstors, Feld thues,

w1t has long been recognized by our courts faal the offence of conspiracy i5 in masl €072

hatched in wimost secrecy. The law therefore recognizes that the offence heing shrouded in
s not always easy to get direct and distinct evidence of the conspiracy, In that
respect, e proof of conspiracy hecomes a mutber of infersnce 10 be drawn from the acis
commined by the conspirators owards the commission of the offence for which the
CONSpIracy was formned. Lo other wiords, canspircy is usually predicated on and deciphered
from circumstantial evidence which leads to irresistible and campelling inference that the '
convicl was eqianaied in the web of conspiracy. The ofterce of conspimey is therefore
proves by inference 1 be deduced from cerain ciminal acts of the conspirators. Se< POSU
vE, STATE 2011, 2 NW LR PT. 1234, 3037

in WWEKPA OpAsl vs, THE STATE 2014 LPELR 24013, the Coun of Appeal, on what

constinutes the offence of conspiracy, Reld tus.
vy ws mot therelore mandatony Sor the prosecution 1o establish the precise act of soch of
the accuwed persons. . a5 they acted in unison. .. Afier all, in low, when there 18 AN agreement
by bW OF MRS persans L commit an unlowiul act, coupled with intent to achieve thal
T :ﬁ“‘ﬂu:-m_:ﬂmgm is established and pore ol the aceussd can disown that aci
af the osher in accomplishing their mtual or common objective...”

| am therefore satisficd that the Prosecution has peoved the allegation of Conspiracy
eraween the Defendant and the convict L abanin morey under false peetence from W1
Defendant berein and b is hereby convicted as charged on Count L.

8 {a) .pnhu Act, it is wm-:iﬂ-::l tha, " A person who conspires with, aids, abets,

”“-hglrmuwu an offence, under this Act, commits the offence and |
um:‘m A pmrum-.-nn i is peescribed for that offence under this
wards, p1j|n|d1:rr|!rﬂ o Conspirucy is the same as the actual offence of

MF:""M“ than, “& p:ra-u-n '.n.h_n- commils an offence under subsection
‘section ks linkde an conviction 1o imprisonment for a term not more than

kess than seven vears without an option of fineg” mZﬁ."

A4



again N565,000 and later N14.000, Jotal N5T9,000 to the conviet, he

el transierved M252,600 to the Defendant which again is reflecied in hisgul:sfn:umn}
o Ex T P21 with 4 narrative as transfer between CUSIOMETS from Adesanya,

I Payarena. Another lie.
1 date 16117 PWIL agmn ran
hm tramsferred hall of it 1o the Defenda

sferred N700) to the convict in Exhibit P2, he
mt in Exhibit P22, Om samie date, PW 1 sent

o ' ' i1 to the Defendant’s account
i - tum paid exactly 50% of it to s
uﬂ:h Hnﬁmswmummh;wffﬁslgﬂ uiﬁﬂugh anid quite curiously too, l:h:r-‘ nm:igrz“:ﬂ
. Exhibit FIZ ﬂ:;u-. “wramafer te Awojobi Ganiu Abiodun’ when it’s m.:lua.ll;.. transfe
. i 1t s am inflow that iereased its credin balance arvd ot an outflow. v )
| ict’ 5 1in EX i
WAD.000 o the convicl s Fn:,wu_s a!:-:u;un
ﬂnﬂ“lmﬁ"'-" o P‘r‘:‘l!’l:rl;ﬁ&ﬁm account tagged “FCMB® but mmu:ldm_mllg.- T
ﬂ: exnct W20 000 hiltth.: [efendanit’s wocount in Exhibil P22 via an ATM ransfer.
when 0 to the convict in Exhibit P2,
P'W1 transfecred NOD0,000 and W30, e
n-l:ﬂ-l”;:r #2190, 000 was transferred 1o the Defendant, the n:::-u datc M I.Iliilmul;gl;
m::-t'mn:flmudmﬂt[r:timdmmdm:neﬂdmagam,]-'11-11,33 W,
b L DR
Wit T =d to e Delendant. g
- 5 ransferned N20GA0) 1w e onviel in his FCMB acoount again 1
e " h X 100,000 to the Defendant in
P21 and the nex day, FR/12/17, b transferred M1LL,

b P23 5 P'W1's GTB account through which most of the inflows o the convict™s
abave were transferred from 1804717 1o 271218 when it appeared thal

Ly

bit P23 is also PW1's 2™ GTB account showing direct transfers 1o both the
'f_' | ghe convies for instance, on 200%17, when she ransferred WO0,000 to the

A @, sl transfenned NIOU 0D 1o the Detendan.
N2, 340000 10 the convic,
g MM ke the convict,
1 N3aM e convicl.
IM 1@ the canvicl.
KH} 15 the convict,

uhm'WFE 55-—4

dn




He urged that i1 be noted that the Defendant never had any Petrol Ei_m[lﬂltﬁ_ _:nj:ah:n:
¥ e it ol and gas thus showing the ¢riminal intent E‘mmlﬂ-ue I:lagmfung t::m i '1:.:1:;:;:
i affected Withoul secrecy of atlempl al concealment. !I.I.S counsel's su_l mns: i
| money or goods is received Trom a person for o s.p-mltu: purpose, until co mf-:l e
e directive, ownership remains with the original giver and if not relu

1 stealing i i
e - o bmitted that it is the legal nght

Ees ¢ Yurisdiction raised by the defence, he su A -
o of B wrt]m by relevant legislation and thal the source of & court’s Jurisdiction is

: the ACJIL and noted that it is on
e mrﬂﬁmﬂdkﬁm:ﬁu}-ndﬂ}ut‘ ance of the commission

A ; s i o
Defendant visited the nominal complainant in furt
i M‘H at Warercrest Hotel, Tkeja, Logos on 9" September, 2017 10 collect the 51.1;:1[
| (i) which he claimed was for mobilization and paper work for the purperted

That it is also on record that pan of the money allegedly obtained ?d E'I.Jtntl;:ml:;:; E
" [ E these, according o hm o
spporved from Lagos to ebu Ude, All o :healr:, ALCo : |
n?:t acts forming part of the oltence of conspitacy 10 0DIAU MUAC) by t'a.lﬁ
and stealing comrary to the Advanee Fee Fraud and Other Fraoud Relat

k place. He submited that
- the Criminul Law of Lagos State 2011 too : !
i -.--- in Logos and ended in Cigun State and that the Court is clothed with

. l to try these offences. He relied on Sections &7 (1) and (2), 58, 61
2 of the ACHL and ﬁuﬂi:r.flulzmill;-:l.'l that the law is irite that for a cOumnm 10 AssUme
& rion in a criminal wrial, the following facts mus b considered:

fhst ends of justice would be bester served by hearing the charge against the
- accused in that particular court seeking 10 assume jurisdiction. .

the accused was appreherded or in custody within the judicial division of the
1o mssume jurisdiciion.

ility and convemence of the winesses. _

n 10(3) of the Criminal Law of Lagos State 2011 and urged the court
: defence ruised by the Defendants.

py Learned Counsel are contined in the body of his Address.

by the Defence Counsel, Patrick Arasanmi Esq. is dated 7" day
d that it is trite that confession of an accused person is not binding
unless that eo-accused person adopts the staement. He gquoted
' Aet, 2011 and contended that PW3's evidence of sharing
mare than bearsay, That apart Crom this, thet what would remain
M 15 N1, 630,000 which he argued is far more than the 30% hal
1,053,700. [t is his submission thay the 2™ Defendam oughe

ig




e learned sounsel ahbe from the mamn
T 2l is whesher or ool the Detendans herein commitied the affenices in

cupmitted that the sole issue for determination distil

alleged offences on all

[ Jurisdiction by this cowrl @0
a host of

He argued that the assumption o
wansactions which took place in Ogun Sqate is illegal and supparted this with
i the Defendant.

apihoriiies. He urged the coun 10 dismiss the charges pEAIns
maticn horders ON three offences,

Coanael stated thit basically the whale 3 Count Infor
namely: Conspiracy. Oibtaining by false preteces and Stealing suhmitting that it is when
SAMECE s found culpable of the main offence tha it wall be examined whether of nid he oF
#mdmmm!wim arvother &% 2 lone commiller Can never be guilty of conspiracy-
mtation of facl with et

He sunenitved that obsaining by Ealse pretence means misneprest

o defrand and that i Proseculiom must prove that the Defendan had an -anention o
ared thas the thing 50 ootained is capable of being solen. That an inducement o0 the
pan of the Defendant 10 make i sictim (sminal complainant) deliver a thing capable of
h&qﬂuﬂmwulﬁpamm: DeSendant 10 Emprisammen al the ofterrse.

Hle rgued Lot 7™ Coumnt 16 chining by false pretencs with intgnt 10
Erom PWL who testified 1 she caused p Perition 10 b writben wherein she alleged that the
Defendam had collected NTIM, both of which b stated were never substantiated. That the
W20M in three iranches P said ber anels paid to the Drefendant who remitted M23M w
tﬂ.lmh.ihulmuﬂfmmwuhﬂrm&nmmm later changed N25M 10 forex arnd

lis house a1 ljebua Oide, Dgun Stale. All these, e argued

gave it o the Defendant int cash in
ehremently denzed. He wendered why the Bursau de change apeTalod,

defraud W33,617.000

that the Defendant v
.hi'[‘qﬂlmi suid she paid through electzonic panslier wus nol oought 85 0 wilness
ish respect o her daiver she said was eve winess o s Forex

enchange and handling over Sae 10 the Defendant, He contended alse thal e Acoount
D 1o, ie alsa B0t in evidence. Also that nd MOneY

: PW1 wransfirred the marEy for the B
- i imo the Defendan’s accound instead money entered PWL's aocount fram the

- 5 accownt. He submitted that the Defendant hind stated that the purpose of
from the formes 7™ Diefendant was [or cars and bousehold iems I:tzﬁch?:nmmi

e ..,:::.H paid I;:-:h whenever be had money. He wondered why the

lienidar presemted 1o give evidence af the nlleged sharing i
mwepiion of the Proseculion, According 1o lim, il the ﬁizlndan:nlfujgwuilﬁ

not bave refunded the money o P 11 s his submission s the

. nnh;wm that the Defendant spent FW1s money but in fael started

hiz Lo ﬂ1 bz e |.h|: asked for sanye, That if the Defersdant bind the

ar convesting the monies he would nol have been paying same in

ﬂrll 3x




have the documents with me.
12 5h was transferred to i}

_asked me to transicr sOME i e
yes, W1 ourt. 1n Exhibit P.2 on /AT, W _ B
{ the receipd 10T

Iilﬂlheﬁrl:ﬂmt . .. 1 didnt have 8 cOpy ©
4 for punchase of Jmatit. 1 didm | " 1 anm
by the ISR oL B Account from the 2™ Defendant 1 have paid P MW

Accout
this. Of this M12.160M was traced 1o my
ek out of it with an option

|t was ol this #age that the ¢onvicl W
1o change his pled which necessiale
H#wﬂbﬁhlﬂw-ﬂfﬁﬁuuma: -
1. Conspiracy ‘o commit Felony 1o Wit steuli + to Sections 409 and 285(1) of
he Criminal Law of Lagos Mo 11, Laws of Lages srate of Nigeri. 2011. He =
alleged 10 have with Awojobi Ganiu wometimes in 2017, at Lagos, wi1hi1.1 the ]J-'.-:_.|:.1
Jadichal Division, conspired and dighonestly stole money property af Mrs. Oluwatoyin

Akinwole.
4 Qimaining money DY

ho had remained the 2% Defendant in this Suit decided
4 the Prosecution filing 2 1t Amended Information

false pretence conlraly o Sections (1) and 1(3) of the Advance
Fee Fraud and Other Eraud Related Offences Act No. 14 of 2006, He is alleged o have
sometimes in 2017, @ Lagos, within the Ikeja Judicial Division with intent 1o e frawd,
fraudulently obtained the sum of W32.617.000 (Thiry Three Million, Gix Hundred and
SGeventeen Thousand Maira) by fniwe pretence property of Mrs. CHuwatovin Akinwole on
the represenLation tlsat you are Lk crude oil business which representations you korueww

3 m contrary 1o Sections 278 and 183 of the Criminal Law of Lagos Swte of
..h' 11, 2011, He is alleged to have with Awojobi Gianlu sometimes in 2017, at
within the Wkeja Judicial Division, Dishonestly stele and cons eried 1o vour g-l.:|1

\use, sum of N33, 617,000 (Thirty Three Million, Six Hundred and Sevente Th
Maira) propery of Mrs, Cluwatoyin Akivwole. : sl

4. Sealing to Sections 2 I
: comMrary jons 27H and 285 af the Criminal Law of Lagos Swae of

Ma, i i
i1, 2011. He is alleged to have sometimes in 2017, at Lagos, within the
I I [ 1

YFour Million Mairs only ) propeny ol Mrs, Oluwatovin Akinwole

cantrary 1o o
9L, 2001, He :?ﬁ‘? Hhﬂ 285 of the Criminal law of Lages Siate of Nigeria
: o have sometimes in 2017, al Lagos, within the Ik-uj-;

M Twenny Five Milli |
kliion Maira only ) propeny of Mes. Oluwatoyin Akinwele

Lz

il

Divis oi
Judicial Division, Dishonestly stole and converted W vour own use, sum of

“I "'l‘.ﬂ'! e I Wl
3‘ &) :“:';I (4] .:II-II.I LAY LIsRE, ST 11 j



al and [ now went Lo

qow had the pietre of
1 while the DPC, said 1 should go and print the
sesyed a police Report of

and | said Sheri was my friend

o and she said °1 would see the repErcUSsIon of what 1 did that
m attending. thal this is wha

wenl 1o post my pude pieiures &0 the Met which has made my

e Report and said may be the 2" Defendant
de that, 1 seid 1 am ot SuTe. Few days after another lake
i 1 i { myself and Tovin

1oy contradicted the piciure. | knew it was nel Toyin s 1 did mot bother
' i griached 1o Facebook and | received a

: . gwn side of the sWry that she was
: gho Blogger™, They cqid how ceme our nude picture wenl viral
g hq-tatu:-ujunmnd o the Lagoon. L said nobody jumped into the Lagoon.
v will like 1o speak to Toyin 1o speak 10 het to confiem that she is alive and |
 hem “"-"““.’ aumber, which | refused. | pever knew my dizcussion with them
recarded on Jine where aver s people then: pesponded. Some le called
peop led me
oy hieard me. A few duys Later, 3 call ganye frem EFCC what | should report which
:hn_lnh:lului-:lmr. | went there and 1.0 came 10 me and a Dector and said it
-!l.' them 1o release me the way hey did but 1 now went enline phone
sion whicl means | was physically fine and therefore they would detain me that
A Thursday 2 days atter | had an atack as 1 could not move from where I lad
jﬂﬂmmﬂd# men tr i me up and called '
I:lndntu&d ed their Doctor to come and
. e thery don’t have facilities for spanc that they either refer me L0
T or release me on bail on one condition only if 1 am ready 1
[ 1o my sccount from the 2 Defendant’ o
1. That evening : endant’s account which was
! : ﬂﬂl.ﬂ:memmmmﬂcnﬂlnl‘tﬂﬂmﬂmtm
e which | wsed 1ill the following day Friday b L
ive 1.0 said thy would grant me oy g idny but no reliet tor me.
of same Friday, e sy the wnday. To my surprise, he
w would release me the next duy Smurd
- the 1.0, came and drove me in his Honds Ace HE' Tl
B tad iy relesse 16 my wife uyl: ""::.'l Lo their main
pm that Saturday the 2 0O and the Doetor m":;'f Ll'm b, BEg
B eount a0 that | ca travel to teke care I:'I 1 liked 1 shoualed
lﬁﬂvum nat knowing it was God's ir-: 'E'ﬂhf'-mh'whi-:m
meney bit by bit o tse igapis Acd maccd oAl 1
e of MTH 50 us to 2o and et

1 2™ Defendant by TRT, Lkeja Branch o W
i




rehu Ode that the
ot and come Lo ljebu
e L A thE e g:.:-;;:ﬁ:t Change in Lagos that 1 should

NaM s :
i ounts to the equiy alent o
ot il hrﬂinu_.. 3 Jdifferent At Sy i

She sent i phrouih GEXL MES e =

In her subsequent yislls 10

wal soap and all. Maost
| 511 in

ghe < she would b

i ¢ any complaini. 1778
mﬁmﬂ}zﬁuﬁm:w take some SPIF

' de. ML time, [ wil
pt&ﬂ]kﬂtGWIWﬂ:ﬁnﬂﬂmhmﬁﬂﬂh feigen E

i i the prayer 1o | .
dhe would follow i 27 Qefendith IR Ry pory she went back 10
B e e 2 Defendant in Nigeria and | knew she
o e, She wenl hack o

there spent ancther | wiegk in iy I_Jl:lus =
o = ‘h'h::-“:h: arrived i Americi, shre [:I|'II:|I1.I:-'|:| me a

aseand i oy 3 hat
Paought - hause wiich affected the sorp i
- e ey ts to lepve het husband and

4 into snatl that she wan :
. Wpartrei i and | tokd her to iell the 2™ Defendant 'I:-::I'tl-:r-t 'I-i!lli'l!'lﬂ.
< 4 muﬁ at the anly thing 1o do is for him

noney, documents
m-ﬂwrﬁﬁ fiar visa orel she iniroduced one Mr. Wale o t_hi.‘ :':
e Hﬂ;;’i:r'b: kad mever travelled 1o such a place before.  The -
mﬁl & Embassy with documents she sent bul I"""“'g‘"':;gﬂ:ﬁ a;.ﬁl
i ‘e bust money, they didn't give 2 EnCANL ¥E
R o “.i.dhi t-ﬂT huﬂig;;mwm im. TMh?- now agreed that 2 Defendant would go
e mraver for her which Toyin sent the money. 2™ Defendant travelled w Swudi
Seay for Toyin and he spent 2-3 woeks there at her expense. They were
; she carried me ploag. On 30318, she came 10 Migeria and | was in my
| 16 hefty men from Nigerian Army bombarded my house, my house was
| was arrested 10 Alamals Barracks a1 Abeokuia. There L mel Towin and | was
Fice of the commanding officer, Military Police with Tayin, They showed
presence of Toyin and | read i 1 made & statement and Toyin also
A each side of our stories. She acknowlbedged that she receivesd the
by Mr. Ajayi imo my secount, from me. I was so stated in her
ek, The Commandsr ashed why do vou have to detsin him now?™
4 same money knto e 2™ Defendan”s sccownt, that if they hold me,
- el The Comueanding offiver said i is not justified 1@ desain
inowledged receiving the N29M and ey released me that same day
b 3" deay 1o arrungge how Lo track the 2™ Defendant. On the 3 day, I

4




of her driver, The driver was i vited and he confirmed same and made a
she ]:I-I"l.‘!'ﬂﬂ ' '
qatement in that regard. e
vestigarion bulance of the M _
Thuwln mﬂmﬂFMHﬂ E Emm:: Bureau De Change Crperators Eﬂllﬁl:] Abubakar and
lm. i fhey were inviled 10 our office und they were interviewed a.nfipnlhfz:.
mjﬂw g made the paymenl Lo them and who took the daollar Eﬂu:m -..f:
e mdu:;lnﬂ:ﬂw the money 1o the person who paid the monegy ot their
mﬂ Accouns and it was the 17 Defendan that made the payment to them,

' - lainant through the
The 1* Defendant actually refunded phout NTM 1o the complal

:
The 2™ Defendant has not paid anything but he ]::-:IE-;]-L’!:I.'.I for time to dispose S0
properties to enable him refund the pominal complamant.
Under Cross-Examination by Osuji, he testified thus-
Yes, | am a Team Leader in this investigation and | participated fully i the invesiigation
The 2™ Defendant was interviewsd by me in my office and | allowed my 2% Obinna

Hiyeinth to record his starement. 1t was recorded in the presence of either his lawyer or
i
1f the bawever or relative did not sign his statement, the suspect can waive that nght. The 2™
Defendant on 1209/1% wrote, 1 wish to make it without my lawyer”. The one dated
13009718 was signed by the 2* Defendam. This is the Procedure of EFCC.

with the 17" Defendant shows that

me of his

 Tiere was no contract document to the supply of Oil and Gas because it was all fraud and 2
~ case of abtaining money by lalse pretence.

it reporied that she had been defrauded. The business waz fraud wherein
} Iudm she should invest in Ol and Gas business.

'l made mention of one Sherifil who introduced her o the 2% Detendant. Yes, she
wo meet the 2™ Defendant @1 ljebu-Ode for prayers initally. She denied tha
ey 1o the 2 Defendant 10 help her to get o voung pirl o do sacrifice. It is
e statement of the 2™ Defendant, but PW | denied such an agreement.

ot himsell admitted that they were jus defravding PW1 and sharng the
them were before us and the issue of buving cars by the | Delendant for

@8 the reasan for all the ransfers of the money, There was no such issue
o the 2" Defendam. They both pleaded 10 be allowed to pay back the

eS|



/

'III. moeRy -5, 11 is contained in his Qraternent, All the monies he received Ffrom PW1 reflect
-n his UBA and FCMB Accounts, The investigation proved conclusive that he defrauded

P of over NITM in the charge.

" Delendant’s counsel and there was no re-gxamination.

P4 - Olusegun Adesomewe Affirmed in English language and testified thus:
My name is Oluseun Adesomiwo, | wiork with FCMB a1 | 7A, Tinubu Lane, Lagos. | am it
 Compliang Officer. My schedule is to ensure that thie Bunk complies with directives from
« Begulators such as CBM, SEC, NDIC ete rendering Suspicious Financial Reports fo
WFIU, Nigeria Financial Intelligence Unit reating Law Enforcement Agencies’ Reques's
e the Bank's Custemers with fumnishing them with theie aecounting details etc. on
T3NS, we received 3 lelel from EFCC dated 26/03/18 requesting us 1o furnish them
. of one of our cuslomErs Ganivu Abiodun, provide his aecount statement from ™
317 till date and copies of his sccount opening package. This we did and also
j themn with a Ceniticate of Ldentificarion. These are the documents.

[The 2 Defendant’s FCMB Account Ompening Package with Statemnent and the Bank’s
tificate of Identification are aclenitted in evidence and marked Exhibit P21).

= on 20/11/17, the 3™ transaction shaws an inflow from Akinwole Oluwatoyin
a. Before then the balance wis NI29.6), On same date, afier the intlow, M252,052
| withdrawn via ATM. On 21711417, N200,000 was a cash withdrawal by the it
jant. On 27011/17, 1400000 was an oflow from Akinwols Oluwatoyin Justina. On
W0 inflow from Akinwale Oluwatoyin Justing, O same date, N300
fircm same woarsan o AR AT, N0 | don't kndow the reasons for these

-
1k

cross-examined by the 1" Delendant’s counsel and thers was no re-

Aliyu alfirmed in English languge. :

Abubukar Aliyu, | worked with the EFCC at 134 Awolows way
sramaferved 16 the Port-Harcourt Office. 1 was in the Economic

t, EGC Team “A". My Teum members werd inspector Hycinth
other detectives on sttachment, My schedule of duties includes
ned o me by iy superior oflicers and wny other assignment given

iy

1E



wansferring the money and they would be

s 1 - ula, We called for the ineirurment of all the transactions from his
the 1* Defendant’s Account, We discovered that it wis

(hrough e 2™ Defendant was using mmediately after receiving any sum from
the ménu;h e would collect half of it the next day and pay it the 17 Defendant’s
Account. We analyzed all the aceoums and how they shared it, that out of H_j 3,542,500, th.e

pranshecred to the 27 Defendant's Account both in UBA and FCMB from his
UBA 'mi'lnn"?-'!-h-:gmfrmn PW1, he iransferred N1 1076, 500 to the 1% Deefendant’s Account
gt GTB. From the inflows of aboul n3,074,500 he received from PWI into his FCMB
Account, he transferred M1, 444,000 10 the 17 Defendant’s Account on their sharing of 50-

50. On further probing of what he did with the monies, he admined he used part of it to
dent on it and & Toyotad Corolla in the

purchase a Pilot lizep which e claimed he got an accl
course of investigations, a el of buildings which are already a1 roofing lewel at Monipar
Aren of liebu-Ode, Ozun Sate which investigation has marked as Exhibits and sent o
Legal unit Tor forfeiune while the 1% Deferdant refunded through the Commission a total
sum of NTM which was registersd as an exhibit and later released 1o PW1 on Bond or
: ication. The staterment of the ™ Defendun under Caution 10 the peesence of his lawver
s made voluntarily with other additional statements. We discovered that the 17 Defendant
ab initio did not 31 any time have any filling station talk less of being invelved in any crude

il merchant in Nigeria. The 2" Defendant did not have any Mosque where he officiates 23
an Alfa or Imam in any part of Nigeria
We discavered that thepe was T S¥MpLon of oil business bul they gonspired 1o detraud the
. cent PW1 of N33M and N29M which they shared under the pretext thar she should
+ and invest in Nigeria which turned oul 10 be ohiaining money by false pretense. It 15
wious that oil business is 8 good ventuse and this was what PW 1 was lured into ko invesl
b she would reap 100%6 within 00 days. We discovered that the Samsung handset of
Delersdan? which we sent 1o our Forensic Analysis and there was o revelation of E-
- pmnld aut of the nude pictures of PWL all in a bid to weigh W down from
allegation which is still with our Exhibit department.

H! ﬂ:ll Statement of Account of the 1™ Defendant at UBA where Pwl
various sums and how they were shared from 15/04/17,..

4 pefendant that this wormarn wonld b

we did in conjunction with the Defendants’ lawyers. They reduced it

11 “ E
of the 1™ Defendant from - 16/0% — 121 1718 made in Wu



g girl in white apparel in the 1™ Defendant’s fouse.

: el 2 old women and one your |
st u-lghi where we mel 3

Jes those WOMEN and Alfa priyed for me. Yes he wok me O leb e
4lfax in 4 house Yes they alse prd ed for me with more VISIOns. Yes, the 27 Defendan
.uha:- came bo By nouse in Ihadan with 2 of s children and also prayed for me. Yes i il

Tt
vhiese prAYETs, MANEY exchanged between me 0d the 2™ Defendant.

ljebu-Odde with the 2™ Defendant for the prayers. Yes he bought Esome

5 days 1
| spent ¥s In g on May 7. Yes, after |

frudts during the prayets and | paid for them. | wenl hack to the U
left, | blocked the pheae linc calls of the 2™ Deferdant.

1 came back to Migena on v* August 2017 and | atended 1" Defendant’s mother’ s E:U:.
bisthday party b the 4™ and 1™ Defendam invited the 2" [pfendant to come and ppologize
we me because he ook N4 B0 3™ Defendant came and spelogized o me and | said
okay. That was the 5% e | met him a1 [jebu — Ode 2 |* Defendant’s house, Yes they
were ogelner. I changed 5,000 10 £4.000 in London i September on miy way 0 Migeria
fram the 1%, That's the cash | came <o with because you can't leave the 'S with mere than
%10, 00 dodlars, 1 changed at the Bureau de change 520 000, ELD, D, £5, 0. His name
1= Albaji Tovin. There is evidence tha 1 transterred e Maira from. | ook €10,LUK, ¥,
000 and £5000, 00 and gave W the | Dietendant and he ook me w0 e 2™ Deferntant’s
house with the moeacy. 1o my petition in Exhibat Pl 1 stated 1 gave 1" Defendant MTLM to
supply crude il 1o e

wes, | own & company in the US. King's Health Care Agency, Bellagho Collection and "1 &
K. Fashion.

The shareholders are mysell and,my husband. Yes, my husband is aware of the Crude oil
basimess vemure | -.-.Tm.i 1o go inee. Mo, 1 did not carry on the oil business in the name of
the company. The 1 Defendant just wanted me 1o provide money for him o do he
baasiness in his compuny.

u .
Mo, the 2 Delendant -:I!-.-] nd 31_:-.1-* me any paper 1o shoaw that i1 13 o any oil business of
any paper :"'"“ﬂ.-. 'A'JHE"I gither of the Defendanis. 2™ Defersdant said he is doing the same
mw“!‘ the 1 I-‘:'-nt’-mdhnt. Bath of 1hem work together. Mo, they did not show me any
paper. | dan’L have a leense o trade ar deal in ol busingss : -

l |I:H1ﬂ H rd F - -
The erred :""1[-“""-' d LJ..:.;,...Iul'f - .'_..'mu-.'. =320 imo his URA and FOCMB Accounts
Satement of Accounts are with EFCC, Barrister Aschun borrowed me MESM :'-1'-.

detor friend bormowed e %
&, 000 my husbard s Tric e _
Wik ransferred i ani v husbardd's friend borrowed me S10, 000, The NE.5M

Yes, | wransferned the

NI+ 10 the 7™ Deferdant wiile : -

gave him 2% De [y Defensdant while | was in the LS. In Movember, 1_
1

p Lk




il 3 days after and he put nude pictures of me on Social media,
nusband's pictures, my children and my grandchildren’s photographs and pul them

ﬁh‘tnd-‘l’mﬁi newspaper. He released the pictures on 1 June. On 7 June, | went back
10 EFCC. 1% Defendant put it o the Social Media and even in a blogger in London that 1
had jumped intd the Logos lagoon which gave my datdy o stroke, [ am still pursuing thee
case, Sheri is still communicating with them nll mow,

The 1™ Defendant has since paid NTM 10 EFCC.

The 2™ Defendant told EFCC 10 take his house that he built with my money and sell i He
ran away from March till Sept. 2018 when we finally arrested him.

1 had no other relationship with the Defendants apar from the proposed investmenL. 1"
Defendan: apart would always chart me with ameeous things and | said Baba what is all
these.

1 want my money. They have EELRELY
hirnself.

nated my character, 17 Def. was using my phone 10 1exl

Under Cross - Examination by the 17 Det’s Counsel, she testified thus:

pame is Mrs: Oluwateyin akinwoale. | attended [hokun Grammar Sehool, Tesha, Csun '
hw Country College vt Dallas Texas, in 000, Noeth Texas Nursing Institute.

ﬁl..l,.ll-tl“d i the US. [ have been there for 2lyears. As o business woman, 1've been
in Soush Koren, Switzerland, Austria, Ially, Dubai Bangkok and China,

my business in B0, opened the flrss shop in 2005, the main shop in 200% Bellagio
jon. [n 2008 - 2011, 1 epened King's Healtheare il dnte. Yes | know business
al wery well. Yes, 1% Defendan piraduced me 1o O and Gas business. Mo, he did

e any business proposal. There was nd papr Agreement because of the trst.
of a 150% profit. There 15 no pgreenent 83 1o the shaning formula Becawse
me. | do pot agree that it is repulated by DPR. He said he has 3 Gias
] ed me 2 an [jebu-Ode that he owned Uyermn. Anytime | wanted to discuss
ment, ke would say | should trus himn. | do not know the Ageney that regulates

in Migeria.
red Company that can deal with Oil and gas in Migeria.

ferred N29M 1o the 1" Defendant’s Account. My uncle’s nume is
avi, He is in government. He is the Deputy Govermas of Ondo Stane.
t at EFCC, Yes, 1 said that 1" Defendant ransterred N25M out ol the |

aceount, | did not state that in my staernent e EFCC. Yes, L said tha
i ¥



O or W20M to invest in the Oil & Gas, [ would have a 13 of the profit. 1 said
was 5o much profit! | didn't know there wis 50 much profit in Peiral station. [ teld 17
nddnt that my friend in Ondo Giate. Chicf Agboola wanted me 12 buy a car from the
1.5 for lum and [ priced a1 L1000, equivalent of M30OM. 1 Defendant asked me that it |
hased a car like that. how long will it take Lo ship it to Migeria. | said 4 moaths and he
said | should use the money o vest in Ol & Gas because within & month we will use it 10
bury petrol and when we cell it | will receive a total of 150% back, [ agreed thas the one |
bought for my Uncle before tock like 3 months, and 1" Defendant said 1 can still use the
money and make i1 before the ime. 1 said okay, then towards end of August to izst week of
Sept. Chief, the 17 Defendamt now said he would be sending the money into my account
grodually. 1 said okay. 1% Defendant called me and said what 13 going on with the car [
wenried b buy? | said my Uncle called me that he wants 1o send the money 1o me. He said
okay, it"s up 10 me 1 | wan 1o invesi. I said 1 want 1o invest. So, | told my uncle to send the
money ko 1" Defendant’s aecount and he asked do 1 know him very well7 | said yes sir, |
know him. My Uncle transferred 1* payment of M10M into the 1% Defendant’s acoount, .
payment, N5, 3 pgand and 47 tine, N9M. As he was smsferring the money. 19 Def
called te acknowledge and my Uncle alen calted to netify me. [ said okmy. &p | spoke to 17
Defendant to quickly use the money and pay Lhe Turmaver. This was Seplember, 1S
Defendant said by &" _ o* October | would be seging monsy o my account. 2 or } days
after 1 just called 1% Defendant and said please this money i3 0ot oUCE please do what you
said you wanl 10 do and he was 30 upsel that day that | cabled. He said it's Tike you ot
brusst e and 1 explained to him, The 3 day or so after he called me thit he transterred the
money into my aocount sinee 1 don’t trust himm. 1 dan' get alert in the US. [ vent online and
checked. He transferred o rotal of N25M oul of N29M. | called him why did you transfer
the money back inte my accounl. he safd because | don't trust him. 1 started begging him
and he said the enly option 1 have 35 10 change the moeney 1o forex For bim to gl supply
quicker than il it is in Nair. He said he didn’t want me L iranster U money back to him
shat | have 1o come and change te mony and bring it. | said okay, ali that time | didn’t
kpow that it was oll a game. | came eml of September. 1 went o the Airport Burcau de
Change. When | was coming from US. wansit Leadon, | had 58,000 which | changed w
£5.000+. %o when | got o Migeria | changed £20,000 which | paid by wransfer 10 the
Bureau de Change aceount and other monies 1o add up 10 10,000, with my driver who was |
with me. | 1ok the money to the 1 Defendant™s lyoise a1 jebu-Ode with my driver. Wiheen
we god there, I'ﬂﬂhdlmﬁﬂ:ﬂfﬂmemmc}'md!wbdmydrimmbrmuh[h:-mlhﬂ |
ard | handed it over 1o the 1" Defendant in his house ot [jebu-Cde. 2 or 3 hours after | got
there, he said he wanted to take me oul for prayer and we wenl b the 2™ Defendant’s house
and | wanted 10 1alk be said, ‘no, o don't worry" with signs. Both of them went insile cae
room and kater they called me o come inside the room. wunlnmﬂmlmznld

L]




-1 cash. 1 said from America to- Nigeria? | came in end of 2017, November with 59,500,
Segun WE.5M 10 my sccount in Nigeria. | put the N1 M into my car and with
my driver went to the 1* Defendant’s house ot ljebu-Ode the next morning. Mot up 1o
| 5mine | got these 39 Defendant came. 1” Defendant rushed to the gate which appeared
1 me. 1 told 2™ Defendant [ would not give the money to either af them. 1"

<gid it would not be his fault anymore thiat this is the money they needed to
supply the petrel. 2™ Defendant was prostrating 10 1" Defendant not 1o do so and allow me
10 lose the money. 1 was hegging the 1* Defensdant to accepl the money. Then he said okay.
| went back 1o the U. § after 3 days. | was expecting money but no money came. On 26"
December | called 1" Defendant why? That my uncle was expecting his car and | was
looking bad already. He said | should not worry, January 2018, 1 called the 17 Defendant
crving on the money that my friends were asking for their money, | had no business money
again. While 1 was crying on the phone, one of the workers of the 1" Defendant was with
him in the car. 2 weeks after, the man called me and said, ‘aunty, | want you 1o know that
shere is nothing like Oil & Gas or Petrol station, |* Defendant bought 5 cars and built
mfﬁﬁﬂmﬂﬂmbﬂhihﬂmandbﬂught}cm' that | need to come back to
Nigeria and get them arrested. 1 started calling both of them throughout February because in
December. 5%, 1* Defendant called me that he still sees vision and still peaving and be went
10 one baba Ajase to pray for me and he said | should ot use my phone anymere for me not
1o get hurt through it 1 should send it to Nigeria for them 1o lay hand on i and pray for me.
One of my aunties was cOming Lo Nigena Dec. 11", 1 sent the Z phones 1o 1™ Defendan:
without deleting anything. He got them on 137 December and he promised my Aunty he
would return the phones after 5 days becpuse she was in Nigera only for one wesk. 1he
ies of the phone 1-Phone b+ and Samsung Edge 6+, 1 called 1™ Defendant to ceturn the
s to my Aunty, he said Toyin, when they laid hands on the phones, they went blank. |
peturn them, but he never did. %o, | came back. 1 left US. February 28" and arrived
ch 1™ On the 3% 1 went 10 Alamola Army Barrack and 1 got 1* Defendant arrested.
day, they let him go. 2°* Defendant ran away, [ went 1o Ondo State Police Station.

s 1o Abeokuta to arrest |7 Defendant. 1 days after they ler him go. | eried but
’ i to me. | went to my Lowyer in Ondo $tate, e wrote Petition 1 EFCLC «om
sister called me from Ondo State that someons called that 17 Defendant
Ondo State and he gave him letter 1o travel abroad. My junior sister ran to
o and wrote ancther Petition on Thursday and they trmled 1* Drefendant |
_ ed and | called EFCC who picked him up at Oshoghbo Police Station. He
) to EFCC dated 20003/2018 is admined as Exhibit P. 1 j.M




yea, | will be surpeised if you can show me love messages | sent to the 17 Deferdant
Mo, | dom’t koW AN salisy Abubakar.

il. My statement of Account is. with
ot from my current and savings

yes, 1 i the 1% Defiendant put my nude pictures online on paper, the Yoruba Newspapers
Alaroye and Akede while other Newspapers in Nigeris merely wrote the :sl;-i:-r';'_ahl:lui (e,
nude picture, jumping ino L.agoon. I have the Newspapers because | sued the Newspapers
i1 Court through Chief Ladi Williams, Alaroye nd Akede.

1-1-!4&.: 1* Defendont as well. 1 don't know the suit,

Mo, that's why 1 have a lawyer. i s af [keja High, Cowr | don’t know if the 17
' hus been served. The 2* Defendant is also o party 10 thee suit.

A

Defendant

N
.
i

lﬂﬂmwﬁh‘l‘& K Fashions Dallas — Texas.
loaded the picture of the Defendants on my

M, 1 did not put i there that they have been jailed. T only copled the EFCC case |
= Mo, | did not make a comment on the [nstagram. 1 am a Christizn.
camination by the 2 Defendzant’s counsel, she testified thus:-

fes, after the last adjoumed dote, 1 up

i my nume and address. ves | made Stotement 1o EFCC. In my evidence on
i ﬂmmmm.mz" Defendant, Sherifat is in the US, She is a
I"ve known her for 21yrs. 1 mel beer first in 1997 but not close till 2007 when

. 9% Defendant to me in November 2014 on the phone in the US. She
g 1" Deefendant to me as her Al fa that prays for her.

en | first spoke to the 2™ Defending on phote but it was while | was in the
tendlant also informed me on the phone that he is an Alfa. He would call
e is an Alfa and pray from Nigeria and |in LS. Yes my friend
| -wvhlﬂ-uﬁJFMIIMﬂlep:mumlrdmmridiiﬂu.ﬂlth in
w the vision of death lirst and nfter he was saving my business, my '
iy business is good. Yes, prayer is good. Yes, Sherifnt persuaded |
: The first time L met the 3# Defendant was in April, 2017, 1 |
L 2017, | met the 2* Defendan a1 Ljebu-Ode, “rﬁd?s'-"'

B




the Drefendants through @ |$-=1iiinn dated 20/03/18 sent through ong Olunimeye &Co,
I ik on behalt of her client omne Dirs, Oluwatayin  Akinwole, the
Complanani against the 3 Defendants. The 1 pefendant popularly known nd hlliiu aver

and referved to my Team €& Team *A” for investigation
vin Akinwole o0 17/03/18 and she

Report. We invited the complainant, Mrs, Oluwato . 3
. she mude her statement 1 WrITITE

cpme 10 the commission. She adopted the petition and _ :
Before then, there was a0l interview with her concerning this allegation “":'ﬂ she '-""P'*""f"-"‘] o
the Team that she fell victimm of these CifCumSIANGes shrough one of her best friends.
Sherifat who Tives in UK and also shuttles US where she lives, that :nnn:n:mi! 'rl-:r_l:l:r rhﬁ: 2
Defendants n Nigeria. Thal Alfn happens 1o be 0N of her prayer warriors in Nigeria and
e 1" Defendant is u close friend and = pusiness Merchant that deals with Petroleum
Products in Migeria, Afier a while they ol exchanged phone numbers and started having
comlacts that led to her ineTest in the 1% Detendant 10 invest i1 his Petroleum merchant in
Wigeria and the 4 Defendant was peaying for her that e saw @ vision that death frap was
following her and ber family and that she needed 10 come 1 Nigeria for cleanliness. That
she was convinced when the 4 Defendant demanded for N154,000 for prayer for her in

ts gnd Immedbately the 1% Defendan paid o sum of W 100,000 into her GT Bank
balance up the Mmone: for her 1o Codme 1o Migerig for the prayer.
Immediately that convinged ber and she flew Lo Migeria in September, 2017 and went
straight with the 1" Defendant 1o the 2™ efardant™s house at [jebu Ode; Cgun state where
they conducted some gitual pravers for her 41 Alfa's howse at ljebu Ode and later e was
confused by giving attention to everything they directed her to do; that there was abe good
client of hers who buys exotic cass from her and who needed 1o pay in N29M into hex
pccount, That 1™ Detendan tnareeted her 10 1ell the cliem 1o pay in that N2Oh into his
GT Bank which was avtomaally dore into the 1% Defendant’s Account at
Bank. When that was dui, 1" Defendant confirmsed the payment of W29M e his
"B Account but he immediately reversed the transfier inte her account with M2 558 with an
that the petroleum product in Nigeria could not be procured in Naira equivalent
hould change it into foreign currencies like US Dollars. Euro & Pounds and bring
10 him in cash which she did at the International Airport with her driver one
- ﬂ:l_lufﬂ wha drove her from the International Airport o the firss Defendant’s
| Tjebu Ode. That the second phase is thal after the firs prayver for which she paid
ot af N154,000 demanded by the second Defendant, 2™ Defendant was
, for verious sums of monies arder 19 averl U death wap following her that she
smies from ber GT Bank Account o the 2™ Defendant™s acoount ot UBA Ple..
of M33,542,500M before she could get hersel§ ogether, When she nareated
: shouted to her that these people have duped her which wasranted
'EFCC. We then gave her a statement form to reduce all she has said ip-a

ﬁ.l 12




ceman seconded (o EFCC. Yes, we
Exhibit. P1 is the Petition on
nvestigations proved that the

ﬁ-mﬂ'ﬂw Hycinth (fpina. Yes, | am 3 Pq!i :
“hlnﬂlhﬁﬁm upon which we commenced iﬂjﬁaﬂmmm.
ﬂiﬂlwthmulandﬂmt‘mﬂ paragraph. | :
pefendants conspired 10 obtain money from the Complainant for the supply of I:FME F,]
e pretense. Yes WE invited her and she ade her statement, There was mothing like
. between FWL and 1he 1 Defendant, Cur findings revealed that the 2

. dame goly conspired 0 defraud PW 1 under false pretense of supplying crude f;il
are gontrolled BY Regulatory Agencies

was fol in exisence. Yes petroled products
from PWL for no just cause. She cume

- mm%mﬂmwﬁmmﬂamnm |
rel 10 Nigeria for this fransaction someLme in Aug2017. PWI <ajd when she came 12
ioerin she changed N2SM out of the 200 she earlier instrucied her ¢lient to transfer 10
Defendant at the spermationn] Airpor BOC to Dollars, Euro and Pounds geeording 0
s 1° Deferdant’s instruction. PW1 could identify the particular BOC when we wenl
10 the Adrport. The eye witness PW1's driver Odunayo Mudashiru stated how they
BOC to the 1% Defendant’s house straight from the

Suraju whe ook her from the Alrporn Lo |jebu- ode.

4 the Staterments of the 7™ Defendant in Exhilbits 18 -20 PW1's Statemenil of
' ' o change at BDC. Pw 1

k her 1o the 2™ Defendant's

firmed that. [ onoly investigated a case of obtaining
false pretence and Mol whether 2 Alfas prayed for her 1 the house of the 2™
| can't say how many times but investigation revenled that they wok her 1o his

™ [3eferdant’s house and she said after

¢ they gave her concoction Lo cat m the 2
g lenow what she was doing. The A Ppotendant went into hiding. We wsed

and synergie for several months, s we used RRT of the 1GF and on 1270017 he
: weril 1o the office 10 apprenend him with investigation activines. As soom

wim he made Stalements 1o this effiect and a remand warranl was oaimed by

We visited all their houses and they were all on the run. Thn::-r-
Yes, | obtained he 2% [Jefendam’s Slatements in the presence of his
is an sdditional Swement made on 134/18, He made his [irst
ce of his lawyer and he stated in this additienal Statement that 1
ition: E-lujm:nl in the presence of his lawyer.” The izaue of
8 mted by the 2™ Defendant show that they were procesds of the erime,
5 trying to cover up with all his stalements of buying things tor
mes fabrications. How can you investigate i noa — existert Fact? The
. thot he used the money to build 2-3 bungalows, fenced with
| roofed and hI'n:-ul; us there and we were thene oursslves and the
. forfeiture. 2™ Defendant told us he and the | Defendant shared t

.- pur investigation also con

i?




was his share. On 130917, 2™ Defendant trensferred N983,000 into the 1" Defendant’s
account as part of his own deal of what was received from the nominal comglainant.

On 1409/17, N300, 000 was translermed from the 2_"“ Defendant as s own share of the

deal,

On 250917, N500, 000 was also transferred by the 2nd Defendant 10 the 1" Defenglan as
part of the money he received from W

On 264089/17, NS00, 000 was also transferred by the 1% Defendant from the 27 Defendant to
e 1* Defendant™s Account being part of his own share of the deal,

. On 2009/17, N170,000 was received by the 1% Defendant from the 2 Defendant 's
~ Account as part of his own share of the deal.

290017, N50.000 was wansferred. On 4/10¢17 N50D,000 was transferred from the 27
1o 1" Defendant,

O 7, N110,000 was transferred by 2™ Detendant.

= ' 0T N400000 was transferred by 2™ Defendamt being part of the money
 fraudulemly obsained from PW1,

Q01T N2.5M was wansferred by the 2% Defendant when PW1 transferred abou
to the 2™ Defiendant, ©On 311/17 M1.3M was imnsferred through the cousin of
endant Fausat Awojobd and ancsher N300,000 by 2" Defendar on same date.

ML1/17 N1EM was received by |* Detendant by the 2* Defendart as pant of the
pney collected from PW1in the guise of doang (il and Gas business. There are

L

f |.!-l|

o

alysis of the statements of Account abow NI0M was ransferved by PW1 10 the
.. Accoumt oul of which be transferrad N11,7 M oo the 1% Defendans’s
N1.5M through his sister, Fausal Awojobs wtaling N13.280M frea
1" Defendant.

plus balunce with the 2™ Defendam.

some cush w 1" Defendunt, Investigation revenled that N29M was
1°8 melative to e |™ Defendant sccoum en her behalf on the

Purported Oil and Gas business. Alse that the 1" Defendant retermed
N20M back 10 PW1 leaving N4M with him, The ARIESTIGnE was

'H.'H'iﬂl-l 10 foreign curreneies Dollars, Pound Sterling™s, Eures
L Lo the 1" Defendant. PW I received the N25M from the | Defiersdar

and Pounds Sterling and handed same over to the ]"W
&0

L




- dant came 1o my house. The way he saw us, he was

M“h‘f’ Ilznmfhmﬂ:ffwu come 1o Nigeria® and she said A lfa, you are the
. ¥ _she opened her hax, and showed appr-:lu:l:ialjﬂu
g.hdm'.l ' cloths, mobile phone and 1 wrist watch. She said
Mﬂf hmﬁ:;ﬂﬁ?;na a5 7°¢ Defendant Wwas leaving. Om 7™ _ﬂugum.
-l-:;'m'-tn the 2% Defendant’s howse at fjebu Ode in lgbeba. There 5h_e discussed
qeed for spiritual support for her business to beef it up from afar and Alfa ms!:'.mi h"fr
ma, how did you see the things 1 gave to You and she s:au.'l all is

come and deposit mMOney

She said all she wants is fast- fast money when people will

e she has 8 boutigue in America and both of them ealed the prayer aspect and we

% the 7 Defendant’s nouse. She left Migeria back 10 America 2™ week of August.

Jefi, she mentioned one Hon. Ajayi in Ondo State that she had been helping him

afy: hﬂﬂ]ﬁmandﬁm:rmumﬁ:a Lo bring o Nigeria. ghe discussed aboul SO

purs b about NGO that the man will like to send the money to her o help
ase some cars and other things. Bul for her to beat the money Laundering

asked me if 1 can help to bring sume sinee | have British Passport that 1 will not

 visa to come %9 America and | said why not if | am going to have percentage. she
4 che sid she will request for my Accounl number where the moncy would be
mitted. She lefl that night for the U.S. On 270817, she called me and asked for my
: '-"“-' where part .“f she moaey will be remitted, that she will like 1o send the

R 10 Mr. Ajayi in Ondo State which shie did and on 29/08/17 | received an alert
184 from that same Mr. Ajay in Ondo State, Om the 3" day, again | received another
GTE Ammm. on the 4™ day, ancther NOM was transferred into my
m P mmnﬁm: week, but since | };mw the Bank, 1 dida’t bother to find
1t for i my account, Tovin now called me and esked 1if | had

A and | snid yes.  She said 1 should help her to change it inte doll '
| a5 carier planned. | informed my sister who lives in Llr;-‘.'.u bo ”'5 =
me Lo sechon 2 paragraph 2 of the immugration L 0 TS ”'L md
il m £10.000, that 1 should think twice “m:‘f"" v 'UIR 1}“11_ ey
ca, et | insisted on doing it since 1 don't need vi S
P . thcket because of the condition t!H t-ﬂ e
e Adrli refused o sell me tcker except | have ;-EI i htaJ:h_, i
it for ms beciise | cannor g . hours service on board
e Mold Toyin this that U5 is nos mﬁ: ﬂ: iy lavatory by myself
b et -:.nm: live in the UK that wiih

- %F‘m‘md by us. She sald 1 sh u:drd s * e "y
i TH shan she would send someone l'-:nl.w-'|4 e t!-ll: e gy
day, Then | - come and pick it up. [ can
o transferr times 1o her Account totaling

23



ot me 1o wavel abroad 1o treat myself and |

o omand and the COP approved i

"ﬂdmmmnm h“"?mm :ﬁu}?ﬂmﬁiﬁ Ooeun stite had arrested my wife and children tha
a repor that

were in my house at Abeokuta early in the

e “l '?ﬂ ey Thf l':::: 1T1:~ ::E?I.I'n."-.' would release them. | asked my *I-f"l'-' 1'{

_.-ﬂi il is only whm 'h:}lﬂ-d,: and thev .;_'::[T-I.'II:' and 100k me hack 1o ﬁt’l‘ﬂ'l:'ll'{m[l with r::llirl

- pring them down 10 me H-'-I.me - 1'|131-;| days before the Ondo state Police Comma .

. ol :.‘_Imn :uue‘? They said Tovin's address i5 0 Osun stale 0 [ITE"r

) #ﬁﬂﬂ;ﬁwﬂwﬂw thesm 10 'I:I::un EL&I-I: where we arrived :=1I:u:|ul IE@.I The pﬂ:ﬁ

H:ﬂ and ook me down 1o the police clinic un_? m;ﬂi‘?gy&iﬁ; ;m}iﬂ“:’-:u =

ﬂ‘lﬂhﬂﬂh:ﬂmm:um'whznlmud why. .q:-:-'m e
i i ) wee v, | rwised alarm for bringing her

. Eiﬂmmﬂﬂ?ﬁﬂmaz P!:}:]:E'll-r:_'_-' want my health to be stable that they

i the moming Lo 1ake my sigjement. In the mosning agali.
zua:;:ﬁ::ing::t“m on the hospital bed at the police clinie and she m”ﬁd
 decine me on the bospital bed and the police mon and Nurses challenged her but she

. et mission because she had zained the upper har!l-:]wtmsth# E:PI:!I'TW ﬂﬂl‘:'-*"‘z
. stmtesment in Weir office, another Team of Osun State Police comman
& -:|-|.-,n|ui.mﬂt Il}fum wok over the case. | didn't know they are from EFCC and tl'_#l'-'
me 1o EFCC Lagos Zonal office at abowt 10: PM. They requested for 2 -:I-:1-=r|1|u_n
for me and my staff that they picked from Csun state. 1 was locked up in ther
the next day around Tam the 2 OfMicer-in-Charge, a Doctor and another officer
ihe cell 10 meet me. He said they should create a space for me in that cell w ke
instead of taking me 1o main oflice because of my health, While writing my

i the prison, they invited Tovin. The 1.0, Mr. Obinna and Me. Rasak the
; there, Toyin and | parrated each side of our stories. She admimed that
back from me. The 1 CIC now said they must release me after | put
Mr. Rasag said | should ssk anybody 10 come and buil me and | said |
o and my wife is in Abeokuta. He said | should call my wite to come
ately which 1 did on 15.'1:5."'.“.. ihie 2":' d_ﬂ:'l ol my Areest M}' wi!"t_. WS
EFCC until arcaisd YP0 when she later came. They asked her 2 questions,

af o school and they wllowed her to stand for me and 1 left the nex
Lar l.!.ﬂ, While on Bail, my ['|'i|:|1|!-|'. in Latidon and America called me
! ﬂml af the Intesnel, how come? They sen1 11 10 my phone, mv

C 1% picture, the 2 of us together, | was shocked. That was 6A06/1E and 1

On my way Sheri called me from America that so this is what
g tagether. Tovin captioned it “Otunba Femid 19, | said w Sheri
! Shie said | have jus started tha Toyin is “a friend’s snaitcher™ Fr._‘u? i

1/5/18, [ was at [iebu (e when [ received

&

-



tnemm. 1 was detained till 11/12/18 when | appeared n this

e ﬁﬂﬂmﬂmtlm n . | heard that | was still owing d4M which she hiad

the case of the inteme nude pictures | reported.

& the Police Report of

[Eai} -

" mwmammm |
R - | referred 10 with the way bill of '-'Ehlﬂ|£:ll:
Timukm with pw |, Receipts of BDIC as instructed by PW 1. g
1 ] H:-a
' from the Neuropsychiatric Hospital, Aro, Abeckuia to St ﬁ:am; i
dut:d’ﬁﬂ#ﬂﬂ DW1°s letter to the EFCC dated 13/11
:: - Receipt Booklel 'I:n-a-:u.rrn; Exhibits D1-D3 r-:'uputh':lﬂ-

e scmmination by Mr, Osuyi, he stuned thus:-
.-m i iritgadist, not really friend . =
me. Yes | sold l‘?ﬂljli?‘t:ﬁc 4™ pefendant, Ford Transit, Suzuki l[::zna- Eﬂjé
o Corolla i The tota ug
-2 Tovola ﬁwhmﬁnmaamumralihﬂdm. .

. Toyota l:'ElIﬂ'l'I&T"il..E['rL Ford Transit #1450, Suzukl Teranno.
" i household equipment to him, TV, qet LG, Trunsporter Recorder, Dviy, Car
) anics, Projectors for his Asalatu Mosque.

018 hecame Exhibit )
sold 1o the 2

L&

because he is very junior to

throuwgl Bank transfers from LIEBA

=

i . He pwd e

nat fully paid. He paid TS p
31 ﬂﬁm.&mﬂnnﬂtm:ﬂmm
m 1 b in any oil business, :

.‘.-:_ ._ are in @ relationship with FW 1. She came August, 02 and lett OTAOE |7 and
-1— Initially she invited the 2*' Defendant 10 my house on 05/08/17 and he

the 2nd Defendant’s house severally. She informed me of the purpose of
endant becnuse we are very close. She visited the 2™ Defendant as she
| help 1o boast her business and for her 10 have favour from men, all

he 2 Diefiendunt had some spiriusl sessions with her before [ knew her.
Defendant prayed for ber and | know.

: 3™ Defendunt 1o be taking money from PW 1,
by Mr. Daji, be stated thus:-
pemaining to O6l and Gas ever in my life. 1 didn't own any Gling

3



ctjve that § should
some pictures s

udies Departmenl
d 1o

' im i pri ' e u dire

with the lawyer 1 =% him in prise. U'-hEn_hF.- gave o

#ﬂ::':ﬂm‘ﬂm at Tjehu-Ode ansl that § should nelp him 2 print oul

a which 1 &id. 1 took the phone 10 MY department Cenerul 5t

the help of tne spcTeknrY; We Wers able to print it out from the phone -:u.nrrn:n:u-l e

imker | i 1 | mnigazines whit

pripter CA480. The primet 15, yaed for questions amel d.?pan;mema =

o Eﬂ-ﬁmﬂh‘mﬂ. The phone is alse 108 good conditen.

come in annually. Iisina
‘These pictures are

Yes, | made & certificals pegardin

prined.

g these prints oul Thas 18 1% the ones |

EFwﬁlpﬂ.ﬁningiﬂ- ki &% Photasnol. )
The plane is not here, 1 was i cusiody Ul December and 1 started searchind Lonos
1 aoid my first son it iy was this phone that has kepl 0¥ brether in prisan for 05 5 e
H oy E im“mﬂm}lj‘dmnw'l'u:li&aﬂﬂmmﬂmmwtmpmn:““hmmm
Abuja where he is serving aod cver since 1've been calling him, he keeps procrastinating
wlyem e wiouhd EOITE. In fact ne didn’ ; Christmas and Mew Year. |
would bove ket e phome with mry T being a single mrother and o widow with 2
 chidren. Hmmmi!-vhitﬂ woe con et the phicnograpis meinted.
i capies. of printed 1ext yessages an th the certificate are admitted as
3 L _ D4 respestively )
. Cross-cxamination by wye Proseciion, she grated Further thusi-
fiever been invited W EFCC in respect of this maiter. | know like $0% of wha
.4 in this case. Froem what 1 beard i this coun, ¥es ahout W20M 15 said to have
1o Diefendant’s account. '
5 | htﬂﬂtﬂ!pmmfrﬂmwwtlpﬂnwdm:m{lmﬁﬁ i i
- - ! o ages in Exhibit D4, The
Fihe uTﬂﬂ Akinsin TNDE. | know PW1 10 be Toyin, This is the directive
erdar he stored her nome a3 Toyin Akinsin, My son dict not steal my
phane from my wardrobe. The - e : .
| - phone belongs 10 Defendant. My son

i 4 F*'IIHD!J:'B.I;II'.E. wi

we can wisit the Network 10 contirm the phone, |
ation and this closed the defence. |
1 Writtens Address by his counsel, Pairick Arasanmi 1s dated 8 June

o

i



arted sending money nto

. ghe st , :
the former 2 Defendant’s ﬁﬂ%m. N ne submilted points

#Hﬂ*‘ﬂﬂm
are commitied by the Defendant and former

: i awpplied
accouns the details of which 'n.utrt_:aup]:l
: - il 1o the fact that these CONEPICACIES W

k- e of the Diefendants’ Agccounts and how

e ; . . alysis his team
testimeny on the ans . unt. That his 155
refierred also to P38 ae he received her money in P s Defendant’s

#.‘HL WIIE money “'IT':T"- - i to the {onmer =
B e that o of 133,542,500 that PWI lra.n;:ﬁr::hl'c ol of N11,076,500 1o the

= CniB, he wansle - ved from PWIL
. L.iupl o ]:ﬁ'-nm the M1.074,000 inflows that he receve i
mﬂgﬂ.5 g Eﬁﬁ Defendant’s Account By their 50/50 sharing for e
: he ] add i hﬂtn-:'t he referred to the jeslimOnies of :l:;: P;f;:::l oy
E N . E i & 1
On Obtining Money ©Y renecsentation of the Defendant 10
et W) wes in fact enisled by the flse EPERUE U0 o sone, That he made B

ﬂw and that PW1 showld invest i;ﬁwm};ni-nh: s toar I'!I'l'i.'lr'l:'-‘]r' g
= e f-:ur e ‘g ayidence earhier referred

#ﬁh:hmldl i 2.000. He quated PWI
: aﬂm &%?ﬁm the Defendant received all the proceeds of fraud

in the Account of the |* Diefendant so that rathing will be traced 1o him. _
Leamned counscl referred 10 7™ Defendam’s exira-judicial statement where he, according 10

. .\. hh‘ .hm ] E

- ._'ﬁhi:tuﬂbhﬂfhthﬂﬂﬁ]m. | |
k s-jnﬁﬂut‘mulhg. he= cubmited that the tesTimonies of the Prosecutlon Wilnesses,

&

ibhits terslered the admissions of DW1 under CroSs-SxXamination are
dd:.;utii':e Defendant, That the ownership of N33, 617, 000 which
Defiendants dishonesly stele and converted 10 their own u.‘s:ﬂ.l'b:ithl: SUITI :_:nt'
| 25,000,000 which the 17 Defendant convened 1o his own use 1% 1'5I‘|:|t in
ud that it is on record that the 1% Defendant returned ™7,000,000 which is

o iraced to his account and that ownership resides in the complainant.

her that the money referred to above is capable of being stolen and was
or converted contending that though the Defendant ¢laimed that the
account from the accoum of the 2™ Defendant were for payment of
1 was debunked by the 2™ Defendant. now convict as well as the
th their statements of accounts showing a pattern that whenever the 2™
Hved money from PWL, he would share it into two with the Defendant. This
5 by buttressed PW3 and PW4 and Exhibits P2, P21 and P22 which
o the fact that the Defendam se1 out from the beginning to detraud

a5



o 17T when PWI transferred NEO0,000 10 the convict, he immediately transferred
:_MHW Diefendunt which reflects in his account in Exhibit P22 on same 17/10/17.

On .Wlﬁ'l'n. PW1 transferred N30,000 10 the convict's account and another 90, 000 ard
withdrew cash by ATM.

hen M 120,000 on 181017, amvh the nexy day, 1971017 the ConvicT
it the same date, the Defendant’s account in Exhibit P22 received 2 depasit of No4.00,
. hough narrated 1o be an FBN Mobile wransfer. The ohservation of the courn it that
 although most of e transfers from the conviet’s acoul 10 (he Defendant in Exhibit P2

show transiers v Adefemni Paul or AP, what reflects in the Defendant™s account in Exhibit
- m a5 nASTAtION SomEtimes 15 wypansfers between cusiomers, from Adesanya Adefemi Paul:

 Pau) PAYARENA". This shows the complicity of the Bank officials in & bid 1o help the
Diefendan cover his tracks from prying eyes, like the EFCC. He must have theught he was
playing smar ouiscnart the law but then the past always catches up with mean men and of
COUTSS WOmeTL.

Op 2010017 when FW1 sem NI,000 into the convict's pccoumt 1m
I.hnnsl:m-ﬂmu,m b the Deferdart’s GTH aecount in Exhibit P11,

I - On 2510417 when PW1 sem N21.000 the conviet's RooLnd in Exhibit P2, he on same
4 sert N10,000 10 the Defendant’s accourn in Exhibit P21

1017, when the Defendant in Exhibit P22 received NI,
as transfer hetwoen CusIOmiErs.
10017, PW L sent MEM to the canviet's actount iri Exhibit P2 and he on same dane
sferred NI.5M s the Defendant’s account in Exhibal PiZ.

11/17, PW transferred N3.6M again to the convict and the next day 311717, the
only Ham,ﬂl:lﬂ into the Defendan™s account in Exhibit P22 while MAM was
Crryebuchi. And on same date. PW 1 sent ancther N240,0040 to the convict. On
, 311 17 the convict seansherred N 120,000 and waited till LVL1/17 before sending
 De + which is reflected and propesly narrated in his aceount in Exhibit
o half of the N3.6M PW 1 senl 1o the convicton 2/1 LA,
7, wh PW1 sent N710,000 w the convict in Exhibit F1, he transferred
) & coded account, but the exadl sum lantsed in the Defendant’s account in
fale @s ‘ransfer belween customers, Payarena, trunsfer from

Exhibit P2, the mext

O0kd from the conviet, 0

i E . The qu:ﬂim Ii-l.'-ﬂ.l1 this be rightly sarcased as “transber from
i Pa 1 It ks o serious infraction! (1 however shows a series of 5{-50
15 beir syphoned from Pw 1.

' | again transferred N362,000 to the convict in Exhibdt P2, the
: yramsferred N181.000 1o the Defendar, exactly $0%, On same dote,




e conspirecy”™ Per UDO-UDIOMA IS0 (Pp 1526 paras F-A), At page 26 paras C-F
it same case, his londship wemt funber to answer a recurring question a8 o whether
frsons ought to have seen of corresporsded with each other, befure they can be held for
) . Thuas:,

I is. well recogmized in law that conspiracy meay exist between persons whi have oever
' seen sach other or corresponded with each other: K. V. Farnell 14 Cox 08 at 515, Indesd,
“n order 10 convict of comspiracy, it is not peosssary that the accused persand concerned

should have comcosted the scheme, she subjec of the charge, nor that 1|'_r=j' _ﬂlm'ld have
originated it 1F a conspircy is formed and a persan joins it afterwards, he is equally gualty
with the odginal conspiraiors. See B Vs, Simmonds 1969 1 €}, B. GH5", :

In NIOVENS Vs, STATE 1973 3 8 O, 12, the Supreimne Court hweld that, *The overt act oF
omisskon which evidences conspinacy 15 the actus reus arsl the mens red i:.-l'f-a-:h and every
comspirator must be referable and very aften is the only proob ot rJ1:= -::rlrmr_uﬂ wlt
which is calied consparacy. It i3 not necessary Lo prove 1I'|ﬂ:l: the conspirators like those -.-.]1-.1
msrdered Julius Casar, wene segn togelher corning out of the same place at rh-: ATy 1Eme
and indeed conspirators need pot know cach other. See K 'II"!'L.'I"'I:II rick and Hl':ll.m 1929,
31 C. App. B 94, They need nat zll have siared e conspiracy a1 the same time for a

i giarted by some perspas may be joinad 4l a later stge of bater snges by udL_-:rjs.
The gist of the offence of conspiracy is e weeting of the :'_nm-j of the conspiraters. This is
Thardly capable of direct proof far thy afferce of corspiracy 12 mmpme_ by uu_: agreerient 1o
' do the act of make the cenission complained about. Henee, conspiracy is a matter of
. imference from cemain criminal aeis of e pariies concemned done in pursuance af an
e eriminal purpose in common beween them and in proof of conspirscy the acts o
 am of any of the conspirators in furtherance of the common design may be and very
1 iwen i evidence against any other or athers of the conspirntars™ Per COKER ).

i of Appeal m OLOWOYO OLADIFUMY ¥, THE STATE 2012 LPELR—

el SConspiracy means, “An sgreemen by 1wo of hode persons 1o commit an
coupted with an iment 1 achieve the agrecmwent’s objective, amd. . action or
at furthers the agreement; & combination for an unbawful purpose™ amd it is a
Framm the offence or crime that is the object of the conspirmey. Black's Law
Edition, page 329, See also DEMO OSENI VS, THE STATE {(sapru):
STATE 2009, 17 NWLR 1. 1169, 33 and BALOGUN VS, A, G.
6 NWLR, FT. T63, 512, In OBIAKOR VS, THE STATFE 2002, i
3 ot 628, the Supreme Count defined conspirsey thus, “Conspinicy as |
e by twi or more persons o do or cause 1 be done an illegal act

&1




of material was presented 10 support this allegation, From all that sranspired among
of them, the likelincod is that PW1 was telling the truth but the court nesds more
this to establish the proof.

Moreover, because of the wieldy natwre of these monetary transfers from FW1 1o Ilhe
conviets, a lot of further forensic analysis that could have helped the court o d-e:-enmr':e
exactly how much the Defendant swindled PW1 of is not availed the court. A Forensic
Auditor could have been of great assistance bul none was presented 1o assis the court.

Consequently, while siealing is established against the I:_l-:-t':nl.hnt. it could ml:.- :EL;T;;?}E
what he finally admitted in his exira Judigiul staternent in Exhibit P17 as K12, “ :hn
{ Twelve Million, Five Hundred and Nineteen Thousand, Five Hundred Waira) only as
established cutswnding against te Defendan.

The Defendant is therefors convicted of stealing M12, 519,500 (Twelve Million, Five

Hundred and Ninewen Thousand, Five Hundred MNaira) property of PW1 and 15 hereby

senenced to T years imprisonument for stealing.
comvi i ' Ll i is hereby ordered to restitute
<1 having refunded NTM (Seven miillion Nairah he is :
Tlrmm:diﬂﬂ- ;fm of M5.51%,500 (Five Millien, Five Hundred and Ninetzen Thouswmd,
Eive Hundred Naira) back to PW1 and the EFCC is enjoined to employ all its powers 1o

ensure e restitution 1o FW 1.

This 15 the Judgmens of the court.

HOMN. JUSTICE M. A. DADA (MRES)
TUDGE :
(1 1A 2020)
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